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Skyttertinget 2008

Norges Skytterstyre innkaller til ordinært Skytterting i Førde på Sunnfjord Hotell torsdag 24. juli 2008.
Skyttertinget åpner torsdag 24. juli klokka 09.00.
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Sak 1. Skyttertingets konstituering

a Åpning ved president i Norges Skytterstyre
b Opprop
c Godkjenning av innkallelse og saksliste

Sak 2.Norges Skytterstyres årsmelding for 2007 (Vedlegg 1)

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å fatte følgende vedtak:

Årsmeldingen for 2007 godkjennes.

Sak 3: Regnskap for private og offentlige midler for 2007

Følgende regnskap for 2007 med årsberetning i henhold til regnskapsloven legges frem for Skyttertinget 2008.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å fatte følgende vedtak:

Årsberetning og regnskap for private og offentlige midler for 2007 godkjennes.

ÅRSBERETNING 2007 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN

Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon opprettet av Stortinget i 1892 med
formål å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.

Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 860) over hele landet etter retningslinjer gitt av Stortinget, Skyttertinget og
Norges Skytterstyre,med en utøvende administrasjon plassert ved Skytterkontoret i Oslo. Den daglige sentrale
virksomhet er basert på årlig bevilgning til DFS over Forsvarsbudsjettets kap. 1719.

DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes. Annet hvert år har DFS et
landslotteri. Inntektene fra denne virksomheten dekker en del utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser
bruk av bevilgningen gitt over Forsvarsbudsjettet. Dessuten brukes inntektene fra denne virksomheten til å dekke rene
organisasjonsmessige utgifter på områder hvor aktiviteten er blitt større enn forutsatt, og bevilgningen over
Forsvarsbudsjettet ikke strekker til.

Den totale omsetningen er redusert med drøye 1,75 mill i forhold til 2006-regnskapet. Tatt i betraktning av at 2007 var
et år uten landslotteri så er denne nedgangen beskjeden, noe som skyldes at salgsavdelingen også i 2007 har hatt en
økning i sin omsetning.

Årsresultatet er på –987.589 kroner. Underskuddet skyldes i første rekke bruk av private midler på tiltak som fremmer
organisasjonens formål gjennom bruk av tidligere års lotterioverskudd innenfor områdene ungdomsarbeid og utdanning,
informasjon og markedsføring samt finansiering av utvikling av elektronisk feltskytingsmateriell.
Det er i tillegg brukt et betydelig beløp av private midler for å kunne opprettholde ammunisjons-bidragssatsene i 2007.
Organisasjonens frie egenkapital er på et forsvarlig nivå ut fra det ansvaret den har som arbeidsgiver.
Norges Skytterstyre mener at årsregnskapet gir et rettvisende bilde av Det frivillige Skyttervesens eiendeler og gjeld,
finansielle stilling og resultat. Fortsatt drift av organisa-sjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret
anser at forutsetningen for fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede.

Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse,miljø og sikkerhet.
Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt. Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning.

På Skytterkontoret jobber det 3 kvinner og 11 menn. Ingen av de ansatte jobber deltid. Gjennomsnittslønnen for alle
ansatte er kr 399.000. Gjennomsnittslønnen til kvinnene er noe lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i
at 2 av de 3 kvinnelige ansatte er ansatt i kontorstøttefunksjoner. Generalsekretær og assisterende generalsekretær,
som utgjør Skytterkontorets ledelse, er begge menn. Alle stillinger på Skytterkontoret har sin egen stillingskode etter
Statens Lønnsplanhefte, og følgelig en fast lønnsramme. Dette momentet er viktig for å fremme likestilling mellom
kjønnene på Skytterkontoret.

Andelen kvinner blant de voksne aktive skytterne utgjorde i 2007 ca 10 %, og andelen synes å være økende, og i hele
organisasjonen jobbes det for å få større kvinneandel i tillitsmanns-apparatet på alle nivåer. DFS har kvinnerepresentasjon
i Norges Skytterstyre.Ved framtidige stillingsutlysninger på Skytterkontoret vil kvinner bli oppfordret til å søke.

Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2007.
Sykefraværet ved Skytterkontoret utgjorde 2,1 % av den ordinære arbeidstiden.

Det frivillige Skyttervesen har i 2007 vært involvert i forskning og utvikling innenfor følgende områder:

• Utprøving av nyvinninger hva angår støydempingsmetoder for standplasser.

• Deltakelse i prosjekter med formål å undersøke skadeomfanget av eventuell avrenning av

tungmetaller fra kulefanger på skytebane.

• Utvikling av presisjonsvåpen og ammunisjon i nytt kaliber 5.56.

• Utvikling og oppgradering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.

• Utvikling og oppgradering av administrative verktøy til bruk i skytterlag og skyttersamlag,

herunder administrasjons-programvare,web-portal og web-shop.

Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder:

Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og distribusjonstilbud som finnes i samfunnet, og
aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy. Disse forholdene er regulert gjennom
Forurensningsloven og tilhørende konsesjonsbestemmelser.

Oslo, 25. februar 2008

Skyttertinget 2008
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN
BALANSE PR 31.12.2007

EIENDELER Noter 2007 2006

ANLEGGSMIDLER

Finansielle anleggsmidler

Lånefinansiering reservedelslager 9 500 000 500 000

Sum finansielle anleggsmidler 500 000 500 000

SUM ANLEGGSMIDLER 500 000 500 000

OMLØPSMIDLER

Varer 10 6 680 992 5 433 370

Fordringer

Kundefordringer 2 225 078 2 975 531

Andre kortsiktige fordringer 10 899 037 1 868 406

Forskudd til leverandører 312 500

Sum fordringer 3 124 115 5 156 437

Bankinnskudd, kontanter og lignende 12 11 618 185 15 698 419

SUM OMLØPSMIDLER 21 423 292 26 288 226

SUM EIENDELER 21 923 292 26 788 226

EGENKAPITAL OG GJELD Noter 2007 2007

EGENKAPITAL

Med lovpålagte restriksjoner

DFSU midler 7 0 17 650

Rekrutteringsfremmende tiltak 7 742 475 1 340 962

Felt-/skifelt 1 263 843 1 482 706

Skytebanesikkerhet 604 406 604 406

Markedsføring/informasjon 7 82 544 476 044

Sum 2 693 268 3 921 768

Med selvpålagte restriksjoner

DFS Trygdefondet 13 614 890 636 404

Sum 614 890 636 404

Annen egenkapital

Fri egenkapital 10 116 048 9 853 623

Sum 10 116 048 9 853 623

SUM EGENKAPITAL 13 424 206 14 411 795

REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER
Resultatregnskap 2007

DRIFTSINNTEKTER Noter 2007 2006

Salgsinntekter 3,4,5 26 533 678 25 156 974

Abonnementsinntekter 4 1 659 731 1 709 279

Offentlige tilskudd 2 30 731 979 30 403 142

Andre driftsinntekter 1 128 120 371 048

Salgsinntekter landslotteriet 3 166 440

Sum driftsinntekter 59 053 508 60 806 883

DRIFTSKOSTNADER

Varekostnad 1 23 359 923 22 484 260

Lønnskostnad 1,11 8 300 998 7 772 418

Avskrivning varige driftsmidler

Annen driftskostnad 1 14 196 691 16 810 663

Utbetalte tilskudd 1 15 691 855 12 905 858

Sum driftskostnad 61 549 467 59 973 199

NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER

Overførte offentlige midler til neste år 2,14 -959 707 -1 874 771

Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,14 1 874 771 1 429 342

DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER -1 580 895 388 255

FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER

Sum finansinntekter 594 218 393 566

Sum finanskostnader 912 423

Resultat av finansposter 593 306 393 143

ÅRSRESULTAT -987 589 781 398

ENDRING I EGENKAPITALEN

Egenkapital med lovpålagte restriksjoner

Overførte midler DFSU 7 -17 650 -200 000

Rekrutteringsfremmende tiltak 7 -598 487 -200 000

Markedsføring info 7 -393 500 -12 108

Skytebanesikkerhet, Landslotteriet 2006 604 406

Felt-/Skifelt 7 -218 863

Egenkapital med selvpålagte restriksjoner

Overførte midler DFS Trygdefondet 13 -21 514 -5 885

Annen egenkapital

Avsatt til fri egenkapital 262 425 594 985

Sum -987 589 781 398

Skyttertinget 2008
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN
Regnskapsprinsipper

Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet etter norske regnskapsregler.
Anbefalinger til god regnskapsskikk for ideelle organisasjoner er lagt til grunn der dette er ansett formålstjenlig.
For øvrig er god regnskapsskikk for små foretak lagt til grunn.

Årsregnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.
Det er utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet og som er inntatt som
note i regnskapet. Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i tildelingsåret overføres til bruk senere år.
Disse inngår i betalingsmidlene og er oppført som ubenyttede offentlige midler i balansen.

Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende virksomhetsområder;

• Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler,

• drift av Norsk Skyttertidende,

• utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, og

• annen organisasjonsvirksomhet som tar til seg kostnader som ikke dekkes av det offentlige tilskuddet.

Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet. Tilskuddet over statsbudsjettet resultatføres
i tildelingsåret.Med tildelingsåret menes samme året som tilskuddet er ment å dekke driften av Det frivillige Skyttervesen.
Øvrige offentlige tilskudd resultatføres i samme år som tilsagn blir gitt. Annen inntekt resultatføres når den er opptjent.
Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt og aktivitet (sammenstillingsprinsippet).

Det frivillige Skyttervesen er ikke skattepliktig for noen del av virksomheten

Klassifisering av balanseposter
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år etter balansedagen,
samt poster som knytter seg til varekretsløpet. Øvrige poster er klassifisert som anleggsmidler.

Kundefordringer
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet tap.

Varebeholdninger
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-prinsippet og virkelig verdi.

Varige driftsmidler
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives. Avskrivning gjennomføres lineært over driftsmidlets
økonomiske levetid. Driftsmidler som dekkes av offentlige midler nedskrives direkte med mottatte tilskuddsmidler.

Pensjonsforpliktelser
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning. Ordningen er tilskuddsbasert gjennom medlemskap i
Statens Pensjonskasse. Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til ordningen.

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN
BALANSE PR 31.12.2007

GJELD Noter 2007 2006

Kortsiktig gjeld

Ubenyttet offentlige midler 14 959 707 1 874 771

Leverandørgjeld 5 208 736 7 237 528

Skyldig offentlige avgifter 179 715 592 787

Annen kortsiktig gjeld 2 150 928 2 671 345

Sum kortsiktig gjeld 8 499 086 12 376 431

SUM GJELD 8 499 086 12 376 431

SUM EGENKAPITAL OG GJELD 21 923 292 26 788 226

Oslo, 25. februar 2008
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7 Note 2 - DFS offentlige midler

2007 2006

INNTEKTER

Ordinært tilskudd 24 750 000 24 750 000

Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000

Andre tilskudd 981 979 653 142

Sum inntekter 30 731 979 30 403 142

UTGIFTER

11 Administrasjon 8 763 889 8 150 184

12 Arrangementer

12a Landsskytterstevnet 1 338 646 1 648 736

12b Nordisk Mesterskap 389 643 484 749

12c Norgescupen i baneskyting 73 889 65 583

12d NM skifelt og NM skogsløp 49 066 33 497

Sum post 12 1 851 244 2 232 565

13 Medaljer, diplomer og premier 683 902 711 314

14 Tilskudd lag, samlag og kretser 2 843 219 3 563 601

15 Anleggsavdelingen

15a Ordinær drift 5 234 114 5 654 121

15b Miljøpakken 5 906 509 3 185 251

Sum post 15 11 140 623 8 839 372

16 Utdanning 1 173 000 1 104 926

17 Rekruttering 1 247 000 1 472 962

18 Felt- og skifeltskyting

18a Feltskyting 361 800 345 000

18b Skifeltskyting 162 312 162 847

Sum post 18 524 112 507 847

19 Ammunisjonsbidrag 2 040 000 1 649 288

20 Markedsføring

20a Informasjon 756 288 904 650

20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 408 000 548 000

Sum post 20 1 164 288 1 452 650

21 Prosjekt nytt øk.system/webportal 215 766 273 004

Sum utgifter 31 647 043 29 957 713

Sum utgifter ekskl interne overføringer 31 239 043 29 409 713

Merbruk av offentlige midler -915 064 445 429

Overført off.midler fra tidligere år 1 874 771 1 429 342

Overført off.midler til neste år 959 707 1 874 771

Resultat offentlige midler 0 0
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Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende

Regnskap Budsjett Regnsk 2006

Driftsinntekter:

Annonseinntekter 537 107 550 000 558 738

Abonnementsinntekter 1 659 731 1 800 000 1 709 279

Driftstilskudd fra offentlige midler 408 000 548 000 548 000

Andre inntekter 165 248

Sum driftsinntekter 2 604 838 2 898 000 2 981 265

Produksjon-/distribusjonskostnader

Trykningsutgifter 755 675 810 000 878 875

Porto- og distribusjon 466 281 390 000 384 001

Sum produksjons-/distribusjonskost 1 221 956 1 200 000 1 262 876

Lønnskostnader 792 472 736 000 702 782

Annen driftskostnad

Husleiekostnader 96 724 90 000 89 969

Inventar, kontormaskiner osv 33 306 10 000 16 574

Revisjonshonorar 14 626 11 000 12 975

Andre honorarer 17 653 20 000 8 400

Kontorrekvisita 13 335 20 000 9 831

Telefon og porto 65 697 70 000 66 382

Reise- og oppholdsutgifter 307 522 290 000 311 583

Markedsføring 21 131 20 000 25 244

Forsikring 938 5 000 3 537

Tap på krav

Sum annen driftskostnad 570 932 536 000 544 495

Driftsresultat 19 478 426 000 471 112
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Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag

Regnskap Budsjett Regnsk 2006

Inntekter:

Salgsinntekter 405 549 400 000 366 224

Sum inntekter 405 549 400 000 366 224

Varekostnader:

Tjenester til videresalg 117 006 110 000 148 162

Sum varekostnader 117 006 110 000 148 162

Lønnskostnader 107 321 60 000 60 648

Annen driftskostnad

Inventar kontormaskiner osv 8 129 25 000 15 990

Konsulenthonorarer EDB 199 812 120 000 108 542

Kontorrekvisita 12 139 20 000 14 384

Telefon og porto 17 759 20 000 12 698

Reise- og oppholdsutgifter 50 522 30 000

Markedsføring 15 000 140

Sum annen driftskostnad 288 361 230 000 151 754

Driftsresultat -107 139 0 5 660

Note 6 – Øvrig virksomhet Regnskap Budsjett Regnsk 2006

Lønns-/personalkostnader 228 003 240 000 39 410

Inventar og utstyr 38 278 40 000 36 624

Provisjoner 10 000

Reise- og oppholdsutgifter 27 858 40 000 111 771

Representasjon 91 708 150 000 83 519

Kontingenter og gaver 30 502 75 000 43 009

Forsikringer 21 514 10 000 5 885

Kostnader fremtidige lotterier 278 100

Arenaproduksjon LS 68 075

Nytt økonomisystem,webportal osv 499 262

715 963 555 000 897 555

Note 7 – Organisasjonsutgifter Regnskap Budsjett Regnsk 2006

Landsskytterstevnet 252 565 240 000 226 200

Nordisk Mesterskap 12 263

Markedsføring, storskjerm LS 2007 393 500 400 000

Felt-/skifelt, elektroniske finalefeltfigurer 218 863

Ammunisjonsbidrag 278 999

DFSU, rekrutteringsvirksomhet 448 062 200 000 200 000

Utdanning 168 075 200 000

Sikkerhetspakke skytebaner 585 557

Informasjonsstøtte til lag og samlag 12 108

1 760 064 840 000 1 236 128

Note 8 – Varige driftsmidler
Salgs- Øvrig Offentlige

avdelingen virksomhet midler Sum

Anskaffelseskost 01.01.07 108 405 192 325 511 180 811 911

Tilgang 0 0 0 0

Avgang 0 0 0 0

Anskaffelseskost 31.12.07 108 405 192 325 511 180 811 911

Akkumulerte av- og nedskrivninger 31.12.07 108 405 192 325 511 180 811 911

Bokført verdi 31.12.07 0 0 0 0

DFS har lagt seg på en noe høyere beløpsgrense for aktivering av driftsmidler enn den beløpsgrense som er bestemt ¨

i skatteloven. Dette er begrunnet i at det meste av driftsmidlene finansieres av offentlig tilskudd og dermed kan

nedskrives direkte med de mottatte tilskuddmidlene.

Note 9 – Fordringer/gjeld

Fordringer med forfall senere enn ett år: 2007 2006

Lånefinansiering reservedelslager 500 000 500 000

Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år

Note 10 – Varebeholdninger 2007 2006

Våpen 2 542 181 1 924 621

Ammunisjon 3 026 599 2 442 857

Organisasjonsartikler 1 112 212 1 065 892

Sum 6 680 992 5 433 370

Beholdning av premier og plaketter 144 940 18 049

Beholdningene er oppført til anskaffelseskost. Ukurans er hensyntatt. Beholdningen av premier og plaketter er vurdert

som forskuddsbetalt kostnad og inngår i posten "annen kortsiktig fordring".

Note 11 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte

Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster: 2007 2006

Lønnskostnader 7 051 617 6 663 715

Folketrygdavgift 1 032 450 898 722

Pensjonskostnader (AFP) 60 477 60 158

Annen godtgjørelse 156 454 149 823

Sum 8 300 998 7 772 418

Antall årsverk i 2007: 14 Generalsekretær Styret

Lønn 676 072 75 000

Annen godtgjørelse 6 911 123 600

Sum 682 983 198 600
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Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr 299 280,-

Som arbeidsgiver har DFS oppfylt kravet til obligatorisk tjenestepensjon (OTP) til sine ansatte gjennom avtale med

Statens Pensjonskasse. Det foreligger ikke andre avtaler om spesielle pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger

eller andre godtgjørelser.

Revisor

Kostnadsført honorar revisjon 146 250

Kostnadsført annet honorar

Sum 146 250

Beløpet inkluderer merverdiavgift.

Note 12 – Bundne midler, garantier 2007 2006

Skattetrekkskonto 569 534 527 800

Portogaranti 15 500 15 500

Tollgaranti 250 000 250 000

Garanti Landslotteriet 2 623 883 2 530 949

Sum 3 458 917 3 324 249

Note 13 – DFS Trygdefondet

Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2007

Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 50 640

Årspremie ansvarsforsikring i Bank1 Oslo 72 154

For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefond 21 514

Note 14 – Ubenyttet offentlige midler

Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år: 31.12.2007 31.12.2006

Miljøpakkemidler overført til bruk neste år 49 523 956 032

MVA-kompensasjon 910 184 918 739

Sum 959 707 1 874 771
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Sak 4.Tildeling av Landsskytterstevnet 2012 (egne vedlegg)

Det foreligger søknad fra Voss skyttarlag om tildeling av LS 2012, skytingene lagt til områdetBømoen på Voss.
Likeså foreligger det søknad fra de fire skytterlagene Os, Fana, Åsane/Hordvik og Bergen om tildeling av LS 2012,
skytingene lagt til Os/Ulven.

Drøfting:

Søknaden fra skytterlagene Os, Fana, Åsane/Hordvik og Bergen
I samsvar med vedtatt turnusordning søker ovennevnte skytterlag om å få arrangere Landsskytterstevnet 2012.
Lagene har gått sammen om arrangementet og etablert en prosjektgruppe for grovplanlegging og klargjøring så langt
det er mulig på nåværende tidspunkt. Alle lagene har årsmøtevedtak på å delta i arrangementet.
Etablering av hovedkomite starter så snart søknaden er behandlet av Skyttertinget og tildeling er foretatt.

Skytingene planlegges gjennomført på eksisterende mil bane 200m på Ulven og på Os sin 100m bane, som i 2002.
Grovfelt og finfelt i samme feltterreng som ved tidligere LS på Os/Ulven. Arena for Stang- og Felthurtigskyting det samme,
lagt inn før feltrunden starter. Bruk av anleggene på Ulven er skriftlig bekreftet av Forsvaret.
Finalearena for stang- og felthurtig i samme område som i 2002. På dette tidspunkt er det etter alt å dømme elektronisk
feltfinale også for grovfelt på hovedarena.

Det planlegges camping i tilknytning til Ulvensletta, samt eksisterende campingplasser, skoler og hytter i området.
For øvrig har Bergensregionen stor hotellkapasitet, dog i noe avstand fra arena Ulven.
Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj.

Os kommune og Hordaland fylkeskommune støtter søknaden og har skriftlig tilkjennegitt bidrag av forskjellige slag.
Herunder bekrefter kommunen vertskap for Skytterting og tingmiddag.

Søknaden fra Voss skyttarlag
OI samsvar med vedtaket om framtidig turnus for LS, hvor andre aktører enn de som framkommer av turnusordningen,
er berettiget å søke om arr av LS i aktuell landsdel, er det kommet inn søknad fra Voss skyttarlag om arr. av LS 2012.
Voss har en infrastruktur som vil kunne passe arrangement av LS. Dette gjelder kommunikasjon, innkvartering, fritidstilbud
med mer. Skytterlagets kapasitet som arrangør av LS har ikke vært prøvd,men laget har en stor medlemsmasse og en
aktiv idrettsbygd bak seg. Støtte fra kommunen er generell og fylke mangler. Som alle vil forstå ligger utfordringen for
Voss å etablere arena for skytingene. I det etterfølgende gjøres det en kort sammenstilling og vurdering av de praktiske
forhold ved skytearenaene på Voss.

Skytearena på Voss
DFS har allerede brukt relativt store midler til teknisk støtte/vurderinger.Voss vil bygge ny LS arena i tilknytning til
Bømoen (5-6 km fra Voss Jernbanest). Detplanlegges kompakt arena med 100/200m og feltskytinger i samme område.
Herunderelektronisk skytemaskin for grovfelt. Laget er forberedt på annen løsning hva gjelder en mer tradisjonell løsning
av feltskytingene.

Etter søknadsfrist har Voss lagt fram rapport fra Kilde akustikk hvor det beskrives muligheter for å komme ned på et støynivå
som vil kunne gi konsesjon for støy.Utgangspunktet for disse beregninger er en 20-skivers bane på 200m.
Dette blir derfor noe upresist i sakens anledning hvor behovet er en 50 skivers bane hvor fløyskivene(minst en) får en annen
posisjon enn det Kilde har beregnet ut fra.Tilsvarende på 100m hvor det er lagt til grunn 10 skiver. Videre beskrives standplass-
bygget som en betongkonstruksjon med 5-6m langt frambygg pr to skyttere.Dersom dette er nødvendig,med tanke på
støyreduksjon, vil arbeidsforholdene for NRK, ved finalevisninger, bli dårlig.

Forsvaret er grunneier på Bømoen.Ved forespørsel til Forsvarsbygg opplyses det at framtiden på Bømoen er usikker,
sett i lys av Fosvarsstudien 07.

I hht det som framkom i samtalen om tema på styremøte i mars kan imidlertid Forsvarsstudien også føre til at kapasiteten på
Ulven blir for liten slik at andre arenaer på Vestlandet blir interessante for HV’s treninger i regionen.Med det kan Bømoen igjen
bli vurdert som interessant område med tanke på HV’s behov i framtid.Herunder tenkes det også på en eventuell etablering av
feltarena i skytebanens nærhet.Hvordan dette blir å oppleve støymessig for de som er på arena under et LS er noe usikkert.

Administrasjonen kan ikke ta stilling til hvordan dette blir seende ut i framtid,men dersom Forsvaret kan garantere en
utbygging innen 2012 vil saken stilles i et nytt lys.

Dersom området avhendes vil omsetningsverdi påvirkes negativt dersom det på det tidspunkt er bestemt LS arena
på området. En eventuell ny eier vil kunne motsette seg etablering av skytebane på området da oppkjøp sikkert er
begrunnet i andre planer. Dette faktum vil kunne medføre at slik bygging ikke vil bli klarert, eller i det minste
vanskeliggjort. Selv om det blir gitt formell tilgang til bruk av området til skytebane fra grunneier er likevel konsesjon
fra fylket usikker. (jfr. notat fra DFS’ tekniske konsulent)

En kommunal overtakelse vil kunne gi skytterlaget nye muligheter.Men som det framkommer av notat fra DFS’ tekniske
konsulent er likevel klarering for bygging av skytebane på Bømoen høyst usikker. Dersom det mot alle vurderinger skulle
bli gitt klarsignal for bygging er det, fortsatt i hht til notat fra Rieber Prosjekt, et kostnadsbilde i prosjektet som ikke
er avklart. Herunder tenkes det ikke bare på teknisk etablering av skyteanleggene,men også store støyvoller som må til
iflg. begge tekniske utredninger. Hvordan politiske myndigheter ser på dette er uavklart og ikke synliggjort.
Avslutning: Det synes problematisk på nåværende tidspunkt(2008) å kunne anbefale et LS lagt til Voss allerede i 2012
på grunn av usikkerheten vedrørende arena for baneskytingene og finansieringen av en eventuell utbygging.
Administrasjonen er av den oppfatning at det må på bordet skriftlige garantier både for sannsynligheten for godkjent
reguleringsplan og støykonsesjon, samt finansiering av baner m/skytterhus og voller rundt arena, før et arrangement av
LS kan tildeles på et gitt tidspunkt.

Sammenlikninger av de to søkere ut fra øvrige kriterier:

Innkvartering.
Begge arrangører vil kunne skaffe tilfredsstillende camping og boforhold for skyttere med familier og øvrige tilstede-
værende. Etter alt å dømme har Voss den mest kompakte løsning og muligens størst kapasitet i nærhet av arena.

Generell tilgjengelighet/forhold for ledsagere
For reise til LS uten bruk av bil er Os det beste alternativ med Flesland flyplass liggende i rimelig nærhet til baneskyting
(30 km).Med jernbane er Voss klart best med en avstand til jbnst på ca 5 km,mens Os har ca 30 km til Bergen sentrum.
På Voss er det kortest veg for publikum/ledsagere hva gjelder avstand fra arena og tilgang til et noe større sentrum,mens
tilbudet i en noe større avstand er klart best i Os ved at sentrum i Bergen by ligger innenfor rimelig avstand (30km).

Støtte fra kommune og fylke
Her er det stor forskjell i hvilken forpliktende støtte som er gitt søkerne.
Os/Ulven alternativet har skriftlige, underskrevne erklæringer fra både kommune og fylke.
Voss kommune har gitt en uforpliktende støtteuttalelse til Voss skyttarlag. Det foreligger ikke noe fra fylket.

Støtten fra Forsvaret
Denne reguleres i avtalen mellom DFS og Forsvaret og vil fungere begge steder. For tiden er det militære installasjoner
begge steder,men Os/Ulven er til daglig i aktivitet og har utbyggingsplaner i tiden framover. Dersom omr Bømoen
avhendes av Forsvaret er infrastrukturen for Forsvaret på Voss klart svakere enn Os/Ulven.
Skulle HV revitalisere Bømoen vil saken igjen endre seg på dette punkt.

Støtte fra DFS
Påvirkes ikke av valg av arena.

Konklusjon
Administrasjonen vurderer det slik at dersom det tydeliggjøres i en søknad at et LS arrangement vil kunne ha klare
usikkerhetsmomenter,mens det samtidig foreligger en annen søker uten slike utfordringer, bør valget falle på det
man i dag kan definere som et sikkert og fullt ut tilfredsstillende valg. Derfor bør LS 2012 legges til Os/Ulven.
Samtidig vil administrasjonen uttrykke at Voss ville kunne være et spennende og godt alternativ i framtiden, gitt
en avklaring av arena.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyres å fremme følgende innstilling for Skyttertinget 2008:
Landsskytterstevnet i 2012 legges til Os/Ulven med skytterlagene Os, Fana, Åsane/Hordvik og Bergen som tekniske
arrangører. Støtte til arrangementet, særlig fra Forsvaret, framkommer av avtalen mellom Forsvaret og DFS vedrørende

Skyttertinget 2008
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Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet i perioden 2011 – 2020. Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de
nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for Norges Skytterstyre med gjester og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom
og lokaliteter for salg og informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren må videre forholde seg til de
rammer for støtte som er gitt av Forsvaret.

Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe innkvartering for Norges Skytterstyre m/gjester,
Skytterkontorets ansatte samt øvrige støttespillere for teknisk gjennomføring av LS. Innkvarteringsbehov beskrives av DFS.
Dessuten sted for avholdelse av Skyttertinget og tingmiddag.

Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentanter og representanter for pressen mulighet for bestilling av innkvartering.
Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet. DFS skaffer speakerteam og
arenaproduksjon. Arrangøren dekker deler av kostnaden med dette (kr 150.000 i 2007 – vil være gjenstand for
prisregulering). Innkvartering for speakerteamet inngår i DFS’ bestilling.Til støtte for speakerteamet ordner arrangøren
med 2- 3 personer etter nærmere avtale.
Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke påregnes økning av pris på
denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. Det samme
gjelder campingavgift. Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet.

Ferdinand Brovold fremmet følgende forslag:
Landsskytterstevnet i 2012 legges til Voss med Voss skyttarlag som teknisk arrangør.
Forslaget ble begrunnet med følgende hovedargumentasjon:

1. Det militære skytefeltet på Ulven er, og vil etter hvert bli ytterligere innbygget av sivil infrastruktur som
gjør anlegget mindre egnet som både militært skytefelt og LS-arena.

2. Det er av regjeringen anbefalt at Sjøforsvarets rekruttskole skal flyttes til Bergen. Dette vil endre den militære
bruken av Ulven slik at Heimevernets virksomhet ikke når opp i prioritet. Heimevernet er avhengig av gode
treningsanlegg på Vestlandet og Voss/Bømoen er et fremtidsrettet alternativ i så måte.

3. Arealene på Voss står nå disponible for å lage en ny fremtidsrettet LS-arena. Arealene vil om denne muligheten
ikke nyttes bli brukt til andre formål.

4. Å legge Landskytterstevnet til Voss vil således være et strategisk riktig valg for DFS.Ved å legge LS 2012 til
Os/Ulven risikerer man på bakgrunn av argumentasjon i pkt 1-3 å miste en LS-arena med tiden.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å fatte følgende vedtak:
Landsskytterstevnet i 2012 legges til Voss med Voss skyttarlag som teknisk arrangør.

Betingelser for arrangementet
Støtte til arrangementet, særlig fra Forsvaret, framkommer av avtalen mellom Forsvaret og DFS vedrørende Forsvarets
støtte til Landsskytterstevnet i perioden 2011 – 2020. Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige
fasiliteter på hovedarenaen for Norges Skytterstyre med gjester og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom og lokaliteter
for salg og informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren må videre forholde seg til de rammer for
støtte som er gitt av Forsvaret.

Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe innkvartering for Norges Skytterstyre m/gjester,
Skytterkontorets ansatte samt øvrige støttespillere for teknisk gjennomføring av LS. Innkvarteringsbehov beskrives av DFS.
Dessuten sted for avholdelse av Skyttertinget og tingmiddag.

Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentanter og representanter for pressen mulighet for bestilling av innkvartering.
Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet.
DFS skaffer speakerteam og arenaproduksjon. Arrangøren dekker deler av kostnaden med dette (kr 150.000 i 2007 – vil
være gjenstand for prisregulering). Innkvartering for speakerteamet inngår i DFS’ bestilling.Til støtte for speakerteamet
ordner arrangøren med 2-3 personer etter nærmere avtale.

Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke påregnes økning av pris på
denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. Det samme gjelder campingavgift.
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet.

Sak 5. Forslag om avvikling av superfinale NM felt

Etter forslag fra Norges Skytterstyre ble det under NM felt i Steinkjer gjennomført en superfinale i tillegg til den ordinære
gjennomføring av 30 skudd og 12 skudd finale.Målsettingen for tiltaket var i korthet å sette mer markert fokus på kåring
av norgesmesteren i feltskyting.

Superfinalen fikk en blandet mottakelse og kan nok ikke sees på som en ubetinget suksess ved denne første
gjennomføring. Årsakssammenhengen her var mangeartet, bl.a. at den opprinnelige plan om gjennomføring på
elektronisk målmateriell ikke kunne etterleves og at den manuelle gjennomføring ble noe treg og langtekkelig, særlig
sett i sammenheng med Stang- og felthurtigfinalene på samme arena. På bakgrunn av dette, og det faktum at det nå
klargjøres for den ordinære 12-skuddsfinalen på elektroniske feltfigurer på 200m, har Norges Skytterstyre tatt
beslutningen om Superfinalen opp til ny vurdering.

Beslutningen om gjennomføring av Superfinale ble vedtatt av Skyttertinget 2006. For å kunne gjøre et nytt vedtak på
Skyttertinget 2008, som kan få umiddelbar virkning og gi arr av LS 08tidlig nok varsel om eventuelle endringer, vedtok
Norges Skytterstyre å sende ut høring til alle samlag vedrørende innstilling til at Norges Skytterstyre ønsker å fjerne
Superfinalen. Høringsfrist ble satt til 15.april. Det er ikke innkommet innstillinger om at Superfinalen bør beholdes.
Alle tilbakemeldinger er enig i at denne finalen kan tas bort. Formelt vedtak må likevel fattes på Skyttertinget som
separat sak.

Drøfting:
På LS 2007 ble det en vellykket feltfinale på 100m med elektroniske feltfigurer.Ved en tilsvarende gjennomføring av
feltfinale på 200m for klasse 2-5 og V55 vil oppmerksomheten og fokus på finalen i NM felt bli meget god – etter alt å
dømme bedre enn superfinalen. KME er klar til å etablere feltfigurer på skivene på 200m. Administrasjonen vil derfor
anbefale at man går tilbake til den tidligere ordning med at Norgesmesteren i felt kåres med en 12-skudds finale etter
ordinær 30 skudds feltrunde. Finalen kan vises på storskjerm.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2008:
Superfinalen i NM felt tas bort. Norgesmesteren i felt kåres etter 42 skudd som tidligere.
Vedtaket gjøres gjeldende f.o.m LS 2008.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 6. Forslag om NM felt utenom LS (Vedlegg 2)

Hordaland, Ringerike og Opland skyttersamlag har fremmet forslag om å etablere et eget NM i feltskyting i overgangen
mellom felt- og banesesongen.Målsetningen med forslaget er å følge opp organisasjonens ønske om å bedre interessen
for feltskyting. Alle forslagene baserer seg på et forslag, som er utarbeidet av John Olav Ågotnes og Ola Tore Dokken.

Drøfting:
Alle forslag som kan bidra til økt aktivitet i feltskytingene er positivt. Intensjonen med forslaget er i så måte meget god,
og inneholder interessante elementer til utviklingen av feltskyting i Norge.

Landsskytterstevnet og NM i feltskyting
Landsskytterstevnet har en helt spesiell plass i Det frivillige Skyttervesen, og det er et overordnet prinsipp at det ikke
innføres ordninger som synes å kunne svekke øvelsenes status eller arrangementets betydning for organisasjonen.
En eventuell innføring av NM i felt på våren må sees i lys av at dette mesterskapet ikke må svekke statusen til LS.
Forslaget til Ringerike og Hordaland legger også dette til grunn, ved å påpeke at feltskytingen på LS skal foregå som i dag,
med unntak av at NM tittelen og NM medaljene overføres til NM i feltskyting på våren. Det er imidlertid vanskelig å se at
man kan klare å opprettholde statusen for LS-felten når vinneren ikke kan kalle seg Norgesmester. Dette til tross for at
Landsskytterstevnet fortsatt vil være Norges største feltstevne. Riktignok foreslås det at felten på LS skal være en kvalifise-
ring til neste års NM,men dette vil kun være en gulrot for noen ganske få. Feltskytingen på Landsskytterstevnet vil derfor
kunne få et preg av å være en litt ubetydelig øvelse, noe som vil kunne svekke Landsskytterstevnets status.
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som ikke kvalifiserer seg,men også under selve mesterskapet. Dette er positivt for feltskyting spesielt,men også for
skyting generelt. NRK har imidlertid gitt uttrykk for at de ikke ønsker å gjøre noe stort ut av et NM.Det er heller ingen
grunn til å tro at den øvrige rikspressen vil lage store saker på NM.

Sentral støtte og økonomi
Et eget NM i feltskyting vil kreve mye ressurser å arrangere. Et viktig spørsmål i denne sammenheng er hvem som
skal kvalitetssikre mesterskapet. På LS har administrasjonen mange møter og befaringer i forkant av mesterskapet.
I tillegg står Skytterkontoret for opplæring av funksjonærer, samt all resultatservicen under selve konkurransen.
Med dagens bemanning på Skytterkontoret får vi et kapasitetsproblem hvis administrasjonen skal støtte arrangøren
i stor grad. Det må i så fall kraftige prioriteringer til, noe som vil gå ut over øvrig aktivitet på kontoret og i
organisasjonen forøvrig.

Foreløpig er det ikke gjort noen beregninger på hvor mye et eget NM i feltskyting på våren vil koste DFS,men det er på
det rene at det vil bli et betydelig beløp. Utgifter til premier, økonomisk støtte til arrangøren, lønn, reise og opphold for de
som skal bidra med sentral støtte er bare noen av utgiftene som må påberegnes. Slik det er i dag må disse midlene tas fra
andre poster i regnskapet.

Andre forhold
Innføring av kaliber 5.56 i DFS er en sak som bør avklares før det tas stilling til et eget NM i feltskyting. Dette fordi nytt
kaliber kan få en innvirkning på feltskyting generelt. Dersom man ikke går bort i fra tanken om at man kan klare seg med
ett våpen/kaliber i DFS, så vil det være aktuelt å kutte ut hold med avstander over 400 meter i feltskyting.

Konklusjon
Administrasjonen har diskutert denne saken grundig internt.Til tross for at det er noe uenighet, går et klart flertall imot et
eget NM i feltskyting i april. Hovedbegrunnelsene er først og fremst at et begrenset antall deltakere får være med, noe
som strider klart mot DFS` mål om å være en breddeorganisasjon. Nettopp det at et stort antall skyttere, ikke minst de
som normalt ikke tilhører eliten, lever i håpet om å kunne hevde seg.Mange av disse vil nå aldri få muligheten til å delta.
Dessuten er oppfatningen at forslaget vil svekke statusen til Landsskytterstevnet, noe som ikke er ønskelig.Med elektro-
niske skiver i finalen, storskjerm og flott sceneshow ala Kongelaget, tror vi denne fokuseringen på LS vil være mer positivt
for feltskyting generelt enn et eget NM felt på våren.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for Skyttertinget 2008:
Dagens ordning med NM i feltskyting på Landsskytterstevnet opprettholdes.

Ferdinand Brovold fremmet følgende forslag:
Det gjennomføres en prøveordning med NM feltskyting i 2009 og 2010. Skyttertinget gir fullmakt til Norges Skytterstyre
til å utforme reglement for gjennomføring av prøveordningen.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å fatte følgende vedtak:
Det gjennomføres en prøveordning med NM feltskyting i 2009 og 2010. Skyttertinget gir fullmakt til Norges Skytterstyre
til å utforme reglement for gjennomføring av prøveordningen.

Norges Skytterstyres flertall med representantene Brovold,Tvinnereim, Kornbrekke, Hofstad og Aasen stemte for
forslaget fremsatt av Brovold.

Styrets mindretall med representantene Kveli, Undseth og Ivarrud stemte for administrasjonens forslag.

Å knytte NM i feltskyting til feltsesongen vil kunne høyne statusen til NM vinneren.Tanken bak forslaget er å lage et mer
feltmessig preg på NM enn hva som er tilfelle på dagens NM.Ukjente avstander, bruk av dobbelthold og enkelte hold helt
opp mot 650 meter vil gjøre skytingen både krevende og feltmessig. På denne måten sikrer man at vinneren innehar de
ferdigheter en feltmester bør inneha. Dessuten kan det virke fornuftig at Norgesmesteren i denne grenen kåres på den
tiden av året da denne grenen utføres.
På den annen side vil et slikt opplegg trekke med seg et ønske fra aktuelle skyttere om å kunne få tilrettelagte stevner i
forkant, slik at disse kan benyttes som trening og uttaksstevner. Det uheldige med dette er at disse stevnene vil være for
krevende for de øvrige skytterne og avstanden mellom de beste og de mindre gode blir vesentlig større.

Tidspunkt og turnus
Å finne et egnet tidspunkt som vil passe for hele landet er krevende. I forslaget er en av de to siste helgene i april foreslått.
Dette synes som et fornuftig tidspunkt, til tross for at banesesongen er i full gang i deler av landet. Fordelene er at det er
lenge lyst på denne tiden av året, samtidig som hele landet da enten har tilbakelagt eller er i gang med feltsesongen.
En utfordring vil selvsagt være at arrangementet de fleste steder må gå på barmark på denne tiden av året.
Dette vil vanskeliggjøre den tekniske delen av arrangementet, og begrense hvilke områder som kan benyttes.

Forslaget beskriver et NM arrangement på en dag. I utgangspunktet et attraktivt forhold, som vil gi muligheten for flere
arrangører til å avholde mesterskapet. Det må likevel påregnes et betydelig antall overnattinger i forbindelse med et slikt
arrangement, noe som kan begrense hvilke arrangører som har tilfredsstillende infrastruktur. Infrastruktur i forbindelse
med overnatting står som regel i kontrast til de omgivelsene som kreves for et slikt arrangement.
En mulighet er selvsagt å legge arrangementet til militære skytefelt med dertil hørende militærforlegninger.

Forslaget legger opp til at NM skal avvikles etter turnus mellom landsdelene. Dette er et grunnfestet prinsipp, som bør
videreføres. Det kan synes hensiktsmessig at turnusen avviker fra LS-turnus. Dette fordi landsdelen da ikke har for mye å
gjøre med nytt LS arrangement,men også at man da kan få ”LS-effekten”med økt lokal aktivitet i landsdelen noe oftere
enn hvert 5. år.

Deltakere og uttakskriterier
Med forslag om at arrangementet skal avvikles på en dag, blir det nødvendig å begrense deltakelsen. En øvre grense er fra
forslagsstiller beskrevet til 400. Dette er fullt ut gjennomførbart.Til sammenlikning skyter opptil 950 skyttere på en dag i
grovfelten på LS. Når deltakelsen begrenses til 400,må det være et sett med uttakskriterier som legges til grunn for
deltakelsen. Det foreslås at alle som får medalje eller stjerne under felten på LS automatisk skal være kvalifisert for neste
års mesterskap. De siste årene har dette vært mellom 40 og 60. I tillegg får alle samlag en minimumskvote på 3 deltakere.
De resterende plassene fordeles ut i fra deltakelsen på samlagsmesterskapet (både finfelt og grovfelt). Ut i fra tallene fra
2006 ser det ut til at samlagene tildeles én kvoteplass pr 20. deltaker. Eksempelvis vil Akershus, som hadde 144 deltakere,
få 3 plasser (som alle samlag får), pluss 7 plasser (beregnet etter deltakelsen på samlagsstevnet (7x20=140), pluss evt.
skyttere som fikk medalje/stjerne på LS.Med denne fordelingsmodellen vil samlagene få en økt motivasjon til å få med
deltakere på samlagsmesterskapet.

At ikke alle som ønsker kan delta i et norgesmesterskap er i seg selv meget betenkelig, og strider klart mot den bredde-
tenkningen vi har i vår organisasjon. Et NM i feltskyting med begrenset deltakelse vil ikke være oppnåelig for bredden i
organisasjonen,men kun et tilbud for de aller beste. Dette i seg selv er lite tiltalende i forhold til aktivitetstilbudet vi som
organisasjon bør tilrettelegge for.
På den andre siden vil nok et eget NM i feltskyting med kvalifisering gi feltskytingen et løft i form av økt aktivitet blant
mange skyttere. Det at man må kvalifisere seg for å kunne delta vil helt klart bidra til at enkelte også gjør en innsats for å
kvalifisere seg, noe som igjen kan gi økt deltakelse på lokale stevner.

Tittel, premiering og presse
Forslagsstiller ønsker at vinner av feltskytingen på LS blir tildelt tittelen Feltkonge og at vinner i NM felt blir kalt
Norgesmester i feltskyting. De har videre et ønske om at det skal søkes om å få Kongepokal til et nytt NM felt.
Det kan da virke litt paradoksalt at den av de to vinnerne som ikke tildeles en Kongepokal skal bli benevnt Feltkonge.
I følge de signalene slottet tidligere har gitt, er det lite sannsynlig at et eget NM felt vil få tildelt en egen Kongepokal.
Antallet Kongepokaler har de siste årene gått ned.

Det er helt klart at et eget NM i feltskyting i april vil gi økt pressedekning av feltskyting, spesielt i lokalpressen.
Dette gjelder både i forkant av mesterskapet, hvor det vil være fokus på hvem som ligger an til å bli kvalifisert, og hvem
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Sak 7. Endring av samlagsgrenser. Forslag om nedleggelse av Senja skyttersamlag (Vedlegg 3)

Grensene mellom samlagene Troms, Ofoten og Senja har vært tema for vurderinger i en årrekke. Det er i praksis slik at
grensene har eksistert siden den gang ferdsel på sjøen var det normale. Dette har ført til at lagene i Harstad-området
har reist gjennom Ofoten skyttersamlag for å komme til den Tromsbaserte delen av samlaget.

Det er nå tatt initiativ til å gi lagene i Senja en bedre geografisk tilhørighet til de lag og samlag det er naturlig å
samarbeide med.

Drøfting:
All den tid det er Senja som foreslår sin egen nedleggelse,med overføring av lag til Ofoten og Troms, er det lite å tilføye
til saken. Det er grunn til å tro at en tilpassing til dagens kommunikasjonsmønster vil være en styrke for de lagene som er
involvert og i så måte bety en styrking av skyttersaken i regionen. Fordeling av lagene i Senja bør være den som beskrives i
brev fra samlaget.Dette betyr at skytterlagene Brøstadbotn,Bjørkebakk,Bardu, Salangsdalen,Nappen og Sjøveien overføres
til Troms. Skytterlagene Gratangen, Skånland,Trondenes,Vågen, Bestebostad og Kvæfjord overføres til Ofoten.
Det var en tid en viss vurdering om plassering av Nappen skytterlag. Imidlertid ser det ut til at også dette er avklart.

Fordeling av midler,materiell og annet utstyr bør ha en egen drøfting. Som det framgår av brev av 02.10.2007 fra Senja
foreslås det at kassabeholdning fordeles i forhold til hvor mange medlemmer som overføres til Troms og Ofoten.
Vandretrofeer tildeles de som har flest napp. Dokumenter, særlig regnskap, må sendes DFS for oppbevaring i påkrevet tid.
Gjenstander av historisk verdi bør finne sin plass i et dertil egnet museum el. Det synes rimelig at Skyttertinget gir styret
fullmakt til å ivareta denne del av saken.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2008:
Senja Skyttersamlag legges ned som samlag i DFS. Skytterlagene Brøstadbotn, Bjørkebakk, Bardu, Salangsdalen,
Nappen og Sjøveien overføres til Troms skyttersamlag. Skytterlagene Gratangen, Skånland,Trondenes,Vågen,
Bestebostad og Kvæfjord overføres til Ofoten skyttersamlag. Samlagsgrensene for Troms og Ofoten justeres tilsvarende.
Norges Skytterstyre gis fullmakt til å godkjenne og iverksette de nødvendige administrative tiltak.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 8. Funksjonsfordelingen mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre (Eget vedlegg)

Norges Skytterstyre gjorde i sak 9/2007 vedtak om å oppnevne et utvalg (Sven Knagenhjelm, Ola Petter Holm og Inge
Hoff ) for å se på funksjonsfordelingen mellom Norges Skytterstyre og Skyttertinget. Utvalget ble gitt følgende mandat:

Utvalget skal drøfte og gi forslag til endringer i reglene om funksjonsfordelingen mellom Skyttertinget og Norges
Skytterstyre.Målet med arbeidet er å oppnå klarere regler for hvilke saker som skal behandles på Skyttertinget, og at
det oppnås at bare vektige og prinsipielle saker tingbehandles.

Bakgrunnen var et notat fra DFS`advokat Sven Knagenhjelm som viste uklarheter angående hvilken kompetanse
(myndighet) Norges Skytterstyre hadde i forhold til Skyttertinget.

Utvalget beskrev behovet slik:
”Det har vært tradisjon i DFS for at nærmest enhver sak kan tas opp på Skyttertinget, noe som tidvis har ført til at saker som
oppfattes som perifere har vært forelagt Skyttertinget for avgjørelse og derved også ført til økt ressursbruk i form av forberedelse
og økt tidsbruk under selve behandlingen av den aktuelle sak på Skyttertinget”.

Spørsmålet ble også i 2007 aktualisert ved at noen hevdet at Norges Skytterstyre ikke kunne foreta endring i gjennom-
føringen av samlagsskytingen, da dette måtte regnes som utenfor Skytterstyrets kompetanse (myndighet). De gjeldende
regler og forståelsen av kompetanseforholdet mellom Skyttertinget og Skytterstyret synes således uklare, og det er derfor
behov for en presisering/oppklaring av kompetansespørsmålet. Det har også vært en uttrykt målsetting blant tillitsvalgte
at Skyttertinget burde forholde seg til mer overordnede saker, og ikke behandle mindre saker uten prinsipiell betydning.

Utvalget foretok også i sitt arbeid en gjennomgang av systematikken i Skytterboka.
Dette for å bedre den logiske strukturen, spesielt i Skytterbokas første kapitler.

Drøfting:
Administrasjonen vil først gripe fatt i utvalgets forslag til endret systematisk oppbygging av Skytterboka.
For at arbeidet i denne omgang ikke skal bli for omfattende og uoversiktlig foran Skyttertinget 2008, konsentreres
regelendringer og den systematiske oppbygging til de 3 første kapitler.Videre behandles kompetansespørsmålet i
Skytterbokas resterende kapitler.
Systematikk:
Når det gjelder Skytterbokas kapittel 1, 2 og 3 er administrasjonen enig i å endre nåværende kapittelinndeling slik som
utvalget foreslår. Utvalget har på enkelte punkter funnet det nødvendig med ytterligere presiseringer av lover og
regler i disse kapitlene. Administrasjonen har i noen tilfelle fulgt utvalget,men har noen steder valgt å se bort fra deres
anbefalinger for å minske kompleksiteten i saken. Eksempelvis har utvalget skrevet bestemmelser for Rådgivende utvalg,
men administrasjonen har valgt å ikke ta med dette, da det dreier fokus bort fra hovedspørsmålet som går på
funksjonsfordelingen mellom Skyttertinget og Skytterstyret. En eventuell instruks for Rådgivende utvalg bør beskrives
som egen sak.

Systematikk kapittel 1:
Administrasjonen foreslår at kapittel 1 bytter navn til ”Lover for Det frivillige Skyttervesen med supplerende bestemmelser”,
og at utvalgets innstilling om å endre rekkefølgen i kapitlet blir fulgt. Logikken blir da at DFS grunnregler etterfølges
av regler om Skyttertinget, Norges Skytterstyre, Skyttersamlagene og til slutt Skytterlagene.Man følger således
organisasjonshierarkiet nedover, istedenfor som i dag hvor skytterlagslovene blir beskrevet rett etter grunnreglene.

Videre settes det inn i kapittel 1 reglene for Skyttertingets forretningsorden og Valgkomiteens arbeid som tidligere sto
beskrevet i kapittel 3.Til slutt i kapittel 1 settes som i dag noen overordnede supplerende bestemmelser som ikke har
noen naturlig plass på annet sted i Skytterboka.

Systematikk kapittel 2 og 3:
Kapittel 2 ”Organisasjonens oppbygning” opprettholdes. Dette kapitlet innholder bare en orientering om organisasjons-
nivåene. Ettersom landsdelskretsene ikke er et organisatorisk ledd knyttet til grunnreglene, flyttes informasjonen om
landsdelskretsene til kapittel 3. Kapittel 3 endrer således navn fra dagens ”Skyttertingets forretningsorden” til
”Landsdelskretser”.

Øvrige kapittel:
I forhold til systematikken beholdes de resterende kapittel i Skytterboka som i dag.

Kompetansespørsmålet mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre

Slik administrasjonen ser problemkomplekset rundt funksjonsfordelingen mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre,
består dette av to hovedspørsmål som krever avklaring.

1. Hva kreves, og hvem har rett til å få fremmet en sak for Skyttertinget?
2. Hvilke saker må Skytterstyret fremme for Skyttertinget og hvilke saker har Skytterstyret kompetanse (myndighet)

til å avgjøre selv?

Hva kreves, og hvem har rett til å få fremmet en sak for Skyttertinget?
Når det gjelder spørsmål 1, er det i dagens punkt 3.100 d, (kapittel 3), sagt at enhver skytter kan sende forslag gjennom
skytterlag og samlag for behandling på Skyttertinget. Det har i den forbindelse vært uklart om forslagsstiller måtte ha
støtte for sitt forslag i skytterlaget og/eller samlaget. Praksis har der vært at forslagsstiller må ha fått flertall i skytterlaget,
mens det har vært litt variabel praktisering om forslagsstiller har trengt medhold i samlaget.

Utvalget foreslår i ny § 2-5 i kapittel 1 at kravet må være at forslaget fra enkeltpersoner må ha medhold i skytterlaget,
men krever ikke at forslaget skal ha medhold i samlaget for å fremmes til Skyttertinget. Her er administrasjonen uenig
med utvalget, og foreslår at alle forslag fra enkeltpersoner, skytterlag og samlag må ha positiv støtte fra ombudsmøtet
for å kunne videresendes som Skyttertingsforslag.
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Administrasjonen begrunner sitt syn med at det må være en viss terskel for å kunne få fremmet et Skyttertingsforslag.
Hvis kravet kun er støtte i skytterlaget, kan enkeltpersoner med stor gjennomslagskraft i skytterlaget lett kunne få
fremmet et Skyttertingsforslag. Dette vil i sin tur medføre større ressursbruk på saksutredning for saker som ikke en gang
har støtte i eget samlag, og således med stor sannsynlighet heller ikke får støtte i Skyttertinget..
Skyttersamlaget må etter administrasjonens mening være et ”silingsnivå” for antallet tingssaker..

Administrasjonen er videre uenig i utvalget når de mener at Skytterstyret har rett til generelt å unnlate å fremme saker til
Skyttertinget som ligger innenfor Skytterstyrets kompetanse. Administrasjonen mener imidlertid at det må være en viss
terskel for at samlag skal få fremme forslag som defineres innenfor Skytterstyrets kompetanse. Administrasjonen foreslår
således at minst 2 samlag må ønske en Skyttertingsbehandling av en sak innenfor Skytterstyrets kompetanse, før det kan
kreves Skyttertingsbehandling. Skytterstyret kan likevel på eget initiativ eller på initiativ fra 1 samlag selv velge å fremme
saken for Skyttertinget, hvis dette vurderes som prinsipielt nødvendig.

Hvilke saker må Skytterstyret fremme for Skyttertinget og hvilke saker har Skytterstyret kompetanse (myndighet)
til å avgjøre selv?
Administrasjonen har gjennomgått Skytterboka, og har i hvert kapittel forslag til hvilke saker som er innenfor
Skytterstyrets kompetanse, og hvilke saker som krever behandling på Skyttertinget. Utvalget har til en viss grad gjort
dette,men administrasjonen har søkt å øke presisjonsnivået. Skytterstyret kan selvfølgelig velge å forelegge saker av sær-
lig prinsipiell art for Skyttertinget, selv om de har kompetanse til å avgjøre sakene. Administrasjonens forslag til funksjons-
fordeling står beskrevet i vedtaksteksten.

Avsluttende kommentarer:
Administrasjonen foreslår at vedtak angående endringer i kapitlene 1 til 3, og kompetansespørsmålet i de øvrige kapitler
gjøres gjeldende fra og med 2010. Dette fordi det kan være nødvendig å tilpasse regelverket på Skyttertinget 2009.
En praktisk årsak er også at det i år har kommet ny Skytterbok for årene 2008/2009, og at det således er naturlig å gjøre
regelverket gjeldende fra og med Skytterboka 2010/2011.

Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre fremmer følgende forslag for Skyttertinget 2008:
Regelverket i Skytterbokas kapittel 1-3 endres til nedenstående innhold (innholdsmessige endringer er uthevet og i
kursiv,mens endret plassering/systematikk på teksten fra dagens Skytterbok er kun uthevet). Kapittel 4-18 endres slik at
kompetansefordelingen mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre beskrives. Regelverket gjøres gjeldende fra og
med 1/1-2010.

KAPITTEL 1: LOVER FOR DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN MED SUPPLERENDE BESTEMMELSER

Innholdsfortegnelsen blir:

1.100 Grunnregler
1.200 Skyttertinget
1.300 Skytterstyret
1.400 Standardlov for samlagene
1.500 Standardlov for skytterlag
1.600 Skyttertingets forretningsorden
1.700 Regler om Valgkomitéens arbeid
1.800 Supplerende bestemmelser

Endringer i lover for Skyttertinget, Skyttersamlagene, Skytterlagene, Skyttertingets forretningsorden og
Valgkomiteens arbeid foretas av Skyttertinget.
Endringer i supplerende bestemmelser kan foretas av Skytterstyret.
Endringer i grunnreglene må i tillegg til Skyttertingsbehandling også godkjennes av Forsvarsdepartementet/Stortinget.

1.100 Grunnregler
Som dagens regler.

1.200 Skyttertinget
Nåværende §4-1 blir § 2-1
Skyttertinget er Det frivillige Skyttervesens høyeste myndighet.
Ordinært skytterting avholdes en gang årlig etter innkalling fra Norges Skytterstyre.

Tredje ledd skal lyde:
Ekstraordinært Skytterting kan avholdes når Skytterstyret finner det nødvendig, eller når minst halvparten
av samlagene forlanger det. Krav om ekstraordinært Skytterting skal behandles i samlagsstyret etter
forutgående skriftlig innkalling og krever flertall i vedkommende samlagsstyre.

Fjerde ledd skal lyde:
De samlagsvalgte tingrepresentanter, samt medlemmene av Norges Skytterstyre har tale, forslags - og
stemmerett i alle saker, herunder valg. Norges Skytterstyre deltar ikke i avstemninger som vedrører
deres arbeid. Derimot har de talerett i slike saker.

Femte ledd skal lyde:
Generalsekretæren og assisterende generalsekretær har plikt til å delta i Skyttertinget med talerett, men
uten forslags- og stemmerett. Skyttertinget kan gi utenforstående anledning til talerett i enkeltsaker.

§ 4-2 blir § 2-2 osv.

§ 2-2
Norges Skytterstyre sender innkalling til ordinært Skytterting senest 15. mai samme år som Skyttertinget
skal holdes. Med innkallingen skal følge fullstendig saksliste, vedlagt årsmelding og regnskap.

Skyttertinget ledes av to møteledere valgt av Norges Skytterstyre.

Vedtak i Skyttertinget fattes med alminnelig flertall når ikke annet er fastsatt. Endringer i regelverket i
Skytterbokas kapittel 1, pkt. 1.100 – 1.500 krever 2/3 flertall av Skyttertingets frammøtte stemmeberettigede.

Skyttertinget er vedtaksført når 2/3 av de stemmeberettigede er til stede. Skriftlig avstem¬ming skal foretas
når en representant med stemmerett krever det.

Det skal føres protokoll over Skyttertingets forhandlinger.
Gjennomføring av Skyttertinget skjer i henhold til Skyttertingets forretningsorden.

§ 2-3
a) Skyttertinget skal behandle de ordinære tingsaker og fastsette regler og bestemmelser sommå være en
for skytterlagene og skyttersamlagene, samt fatte vedtak om felles virksomhet forøvrig i organisasjonen.
Slike regler og vedtak må ikke under noen omstendighet være i strid med grunnreglene, eller på noen måte
erstatte disse. Forslag til Skyttertinget må være sendt Skytterstyret senest 1. februar samme år som
Skyttertinget skal holdes. Styret forbereder og kan samordne innsendte saker når dette anses hensiktsmessig.

b) Skyttertinget skal:
- Behandle årsmelding for Det frivillige Skyttervesen
- Behandle avsluttede og reviderte regnskaper
- Behandle budsjetter/søknad om statsmidler
- Behandle og fatte vedtak i saker av felles art for øvrig
- Velge medlemmer til Norges Skytterstyre med personlige varamedlemmer. Funksjonstiden er tre år
- Velge president for ett år
- Velge visepresident for ett år blant de fem tingvalgte styremedlemmer
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c) Videre skal Skyttertinget velge medlemmer med personlige varamedlemmer til følgende utvalg og komiteer:
• Valgkomité
• Ungdomsutvalget (DFSU). Leder og nestleder velges særskilt.
• Domsutvalg og Appellutvalg. Leder og nestleder velges særskilt.
• Rådgivende utvalg. Leder og nestleder velges særskilt.
• Representanter til HV og andre samarbeidende organisasjoner

Hvor ikke annet er bestemt skal funksjonstiden være to år for medlemmer og varamedlemmer i utvalg
og komitéer. Halvdelen av medlemmene skal utgå etter tur hvert år. Ved første gangs valg foretar
Valgkomitéen loddtrekning.
§ 2-4
Funksjonstiden for tillitsvalgte, herunder medlemmer av Norges Skytterstyre, tar til umiddelbart etter
Skyttertinget, og varer til og med Skyttertinget i det år funksjonstiden utløper.
I de tilfeller hvor Skyttertinget avholdes i tilknytning til Landskytterstevnet, gjøres valgene gjeldende fra og
med Landsskytterstevnets avslutning.

§ 2-5
Rett til å legge fram saker for Skyttertinget har Norges Skytterstyre, samlagsstyrene, det enkelte skytterlag og
enkeltmedlemmer i skytterlagene. Forslag fra skytterlagene og/eller enkeltmedlemmer må, for å kunne fremmes,
ha flertall på årsmøtet hos vedkommende skytterlag og på samlagets ombudsmøte. Forslag fra et samlagsstyre
må også ha flertall på samlagets ombudsmøte for å fremmes for Skyttertinget.

Dersom et forslag til Skyttertinget ligger innenfor Skytterstyrets kompetanse, skal det likevel når minst 2 samlag
krever det åpnes for behandling på Skyttertinget. Dette forutsetter at forslaget har kommet innen fastsatt frist
foran Skyttertinget. Dersom Skytterstyret finner at et forslag er av prinsipiell betydning, kan Skytterstyret på eget
initiativ fremme forslag for Skyttertinget selv om det ligger innenfor Skytterstyrets kompetanseområde.

Forslag som skal behandles av Skyttertinget må være sendt Skytterstyret senest 1. februar samme år som
Skyttertinget skal holdes.

Saker som er for sent innsendt kan ikke tas opp til behandling. En sak som er behandlet og avgjort av et
Skytterting, kan ikke fremmes på ny før etter to år med mindre Skytterstyret av spesielle grunner finner
det nødvendig.

Skytterstyrets innstilling med sakenes dokumenter må være sendt representantene senest 15. mai samme år
som Skyttertinget skal holdes.

Ny § 2-6 skal lyde: (hentet fra § 6-1)

§ 2-6
a) Samlagene sender melding til Skytterkontoret innen 10. januar om hvem som er valgt som samlagets
representant til Skyttertinget med vararepresentant. For å være valgbar må vedkommende ha fylt 18 år og
være medlem av et skytterlag i det samlag vedkommende skal møte som representant for.

b) Norges Skytterstyre sender senest 1. oktober året før Skyttertinget oppgave til skyttersamlagene over
hvilke medlemmer som står på valg i styrer, utvalg og komiteer. Denne melding skal også inntas i
Norsk Skyttertidende.

c) Rett til å fremsette forslag på kandidater har skytterlagsmedlemmer, skytterlag og skyttersamlag.
Forslag fra skytterlagsmedlemmer og skytterlag skal sendes gjennom samlagene. Samlagsstyrene skal oversende
innkomne og egne forslag til Valgkomitéen innen 1. februar samme år som Skyttertinget skal holdes.
Valgbare er de som er nevnt i grunnreglenes § 1-4. Valgkomiteen skal oversende sin innstilling til
Skytterkontoret senest 30. april.

e) Valgkomiteens innstillinger med sakenes dokumenter må være sendt representantene senest 15. mai
samme år som Skyttertinget skal holdes.

§ 2-7
a) Når ekstraordinært Skytterting avholdes gjelder følgende fremgangsmåte: Skytterstyret sender skriftlig
kunngjøring til samlagene om det eller de forslag som skal behandles. Tilsvarende kunngjøring inntas i Norsk
Skyttertidende. Forslag til saken(e) må være kommet til Skytterstyret innen 14 dager etter kunngjøring.
Deretter utarbeider Skytterstyret innstilling og innkaller til ekstraordinært Skytterting.

1.300 Norges Skytterstyre
Innledning
§ 5-1 blir § 3-1
Norges Skytterstyre består av åtte medlemmer. osv.
§ 5-2 blir § 3-2 osv.

§ 3-3
Styret er:
a) Ansvarlig for….(som før)

Styret skal:
b) Lede organisasjonen i overensstemmelse med grunnreglene og gjennomføre de vedtak som fattes
av Skyttertinget.Videre gjøre nødvendige vedtak innenfor styrets kompetanseområder til det beste
for skyttersaken.

c) Representere…..(som før) o.s.v.

1.400 Standardlov for skyttersamlag
Innledning
§ 3-1 blir § 4-1
Et skyttersamlag har som formål..……
O.s.v. som før

1.500 Standardlov for skytterlag
Innledning
§ 2-1 blir § 5-1 osv.

§ 5-1
Lagets navn er…….
Lagets formål er som fastlagt i grunnregler for Det frivillige Skyttervesen (osv)
Osv. som i pkt 1.120

1.600 Skyttertingets forretningsorden
Gamle § 6-2 blir § 6-1 med noen justeringer:

§ 6-1
Skyttertinget åpnes og avsluttes med at forsamlingen synger henholdsvis kongesangen og nasjonalsangen.

§ 6-2
Skyttertinget ledes av to dirigenter, valgt av Skytterstyret senest 12 uker før åpningen av Skyttertinget.
Dersom disse fra før har status som samlagsrepresentant til Skyttertinget overtas deres plass av
vedkommendes vararepresentanter. Skytterstyrets sekretær fører møteprotokollen. Det skal velges to
representanter til å undertegne protokollen.
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§ 6-3
Det foretas opprop av representantene. Dirigentene erklærer Skyttertinget forhandlingsdyktig dersommer
enn halvparten av samlagene er lovlig representert. Antallet stemmeberettigede fastslås. Representanter
som av spesielle grunner må forlate salen mens Skyttertinget er satt må innvilges permisjon av dirigenten.

§ 6-4
Alle som vil uttale seg til en sak som er tatt opp til behandling, må forlange ordet hos dirigenten og må
holde seg til saken.

§ 6-5
Dersom dirigenten finner det ønskelig å innskrenke debatten, kan han/hun begrense tale-tiden og sette strek
for inntegning av talere. Hvis noen forlanger ordet “Til forretningsorden”og “Replikk”, brytes rekkefølgen
i talerlisten.

§ 6-6
Forslag til den sak som behandles skal leveres skriftlig til dirigenten og skal straks refereres. Etter at strek for
forslag er satt, kan det ikke framsettes nye forslag til saken.

§ 6-7
Skyttertinget kan vedta å opprette en redaksjonskomité på tre medlemmer som kan få i oppdrag å samordne
forslag til uttalelser, vedtak m.v.

§ 6-8
Hvis det kommer forslag om utsettelse, skal talerlisten straks avbrytes og forslaget settes under avstemming.

§ 6-9
Når det kreves at ordskiftet skal avsluttes og det står noen igjen som har forlangt ordet uten å ha fått det, må
2/3 av dem som er til stede, stemme for at ordskiftet avsluttes.

§ 6-10
Når ordskiftet er avsluttet skal alle foreliggende forslag refereres og tas opp til avstemming på den måte
dirigenten fastsetter. Skriftlig avstemning skal foretas når en representant med stemmerett krever det.
Hvis det blir gjort innvendinger mot avstemmingsmåten, avgjør Skyttertinget denne.

§ 6-11
Alle plikter å avgi stemme ved avstemninger, “Blank” stemme er tillatt ved skriftlig avstemming.
I tilfelle stemmelikhet er presidentens stemme avgjørende. Ved stemme¬likhet under valg og skriftlig
avstemming foretar Skyttertingets dirigenter loddtrekning.

§ 6-12
Såfremt noe annet ikke blir fastsatt av Skyttertinget, trer alle tingvedtak i kraft fra 1. januar året etter at
vedtaket er gjort. Dette gjelder ikke valg, jfr.§ 2-4.

§ 6-13
I tingprotokollen skal innføres saksforslag og innstilling fra Skytterstyret, talere, forslag, avstemninger og
vedtak. Protokollen skal underskrives umiddelbart etter tingforhandlingene av de to valgte tingrepresentanter.

1.700 Valgkomité
Innledning
(Her inntas bestemmelsene i någjeldende § 6-3 bokstav b) – d) slik:)

§ 7-1
Skyttertinget velger en Valgkomité på fem medlemmer for 2 år om gangen……

§ 7-2
Når Skyttertinget er hevet…

§ 7-3
Valgkomiteen behandler de innkomne forslag….

1.800 Supplerende bestemmelser
Som dagens regelverk.

KAPITTEL 2: ORGANISASJONENS OPPBYGGING

Som i dag, men regelverket om landsdelskretsene flyttes til kapittel 3.

KAPITTEL 3: LANDSDELSKRETSER

Regelverket om landsdelskretser flyttes til kapittel 3.

Kapitlet får følgende innledning:
Endringer av landsdelskretser/samlagsgrenser skal behandles av Skyttertinget.

KAPITTEL 4: HEDERSBEVISNINGER

Kapitlet får følgende innledning:
Innføring eller fjerning av hedersbevisninger gjøres av Skyttertinget. Øvrige endringer kan foretas av Skytterstyret.

KAPITTEL 5: FORSIKRING

Kapitlet får følgende innledning:
Endringer i ansvarsforsikringen kan foretas av Skytterstyret.

KAPITTEL 6:VÅPEN OG AMMUNISJON

Kapitlet får følgende innledning:
Innføring av nye geværmodeller og kalibre skal godkjennes av Skyttertinget.
Øvrige endringer kan foretas av Skytterstyret.

KAPITTEL 7: KLASSESETTING

Kapitlet får følgende innledning:
Endringer i klassesystemet med hovedprinsipper for klassesammensetningen (punkt 7.180) foretas av Skyttertinget.
Øvrige endringer kan foretas av Skytterstyret.

KAPITTEL 8: SKYTEREGLEMENT

Kapitlet får følgende innledning:
Alle endringer kan foretas av Skytterstyret.
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KAPITTEL 9: SKIVER OG FIGURER – REGLER FOR ANVISNING

Kapitlet får følgende innledning:
Alle endringer kan foretas av Skytterstyret.

KAPITTEL 10: PREMIERING/RANGERING

Kapitlet får følgende innledning:
Endringer i premieringsreglene foretas av Skyttertinget. Øvrige endringer, herunder rangeringsregelene,
kan foretas av Skytterstyret.

KAPITTEL 11: KONKURRANSER, STEVNEREGLER OG SKYTEPROGRAM

Kapitlet får følgende innledning:
Endringer i konkurransedisipliner, skyteprogrammer og turnus/søknadsfrist for landsskytterstevner (11.222 og 11.223)
foretas av Skyttertinget. Skytterstyret kan foreta endringer i gjennomføringen av programmene (eksempelvis skytetider og
andre sportslige tillempinger) samt øvrige stevneregler. Nordisk formannsmøte har kompetansen til å gjennomføre
endringer i de nordiske konkurranseprogrammer.

KAPITTEL 12:MEDALJER OGMERKER

Kapitlet får følgende innledning:
Innføring eller fjerning av medaljer og merker foretas av Skyttertinget. Øvrige tilpasninger kan foretas av Skytterstyret.

KAPITTEL 13: SKYTEBANER

Kapitlet får følgende innledning:
Endringer som ikke er fastsatt utenfor Skyttertingets og Skytterstyrets kompetanse (eksempelvis Skytebaneloven),
kan foretas av Skytterstyret.

KAPITTEL 14: SPONSORAVTALER

Kapitlet får følgende innledning:
Endringer kan foretas av Skytterstyret.

KAPITTEL 15: STRAFFEBESTEMMELSER,DOPINGREGLER,DOMS – OG APPELLUTVALG

Kapitlet får følgende innledning:
Endringer foretas kun av Skyttertinget

KAPITTEL 16: BIDRAGSORDNINGER

Kapitlet får følgende innledning:
Bidragssatser vedtas av Skytterstyret.

KAPITTEL 17: UNGDOMSARBEIDET

Kapitlet får følgende innledning:
Regelverk angående hvilke ungdomsutvalg man skal ha, og sammensetningen av disse, vedtas av Skyttertinget.
Øvrige bestemmelser kan vedtas av Skytterstyret.

KAPITTEL 18: SKIFELTSKYTING/SKOGSLØP MED FELTSKYTING

Kapitlet får følgende innledning:
Regelverk angående hvilke utvalg man skal ha i skifeltskyting og skogsløp med feltskyting, samt sammensetningen av
disse, avgjøres av Skyttertinget. Øvrige regler fastsettes av Skytterstyret.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 9. Straffe-og dopingsreglementet i DFS

I Sak 8/2008 ble det gjort følgende vedtak:

”Norges Skytterstyre drøftet prinsipielle spørsmål om antidopingsarbeidet i DFS. Konkret sak om en utvidet dopingliste,
og hvilken instans som skal foreta testene, vil bli tatt opp på et senere styremøte og fremmet for Skyttertinget 2008.
I sammenheng med dopinglista vil det også bli foretatt en gjennomgang av straffebestemmelsene i Skytterbokas kapittel 15”.

I forbindelse med at vi i 2006 fikk en positiv dopingprøve i DFS, ble det stilt krav fra dopingseksjonen ved
Aker Universitetssykehus om at vi måtte innføre WADA (World Anti-Doping Agency) sin dopingliste for at de fortsatt
skulle analysere våre prøver. Administrasjonen har nå imidlertid fått til en avtale med Aker Universitetssykehus om at
vi kan fortsette med prøvetakingen med det samme reglement som tidligere. Det eneste kravet er at vi må gjøre analyse
medWADA-listen som den øvrige idretten. Dette innebærer en noe høyere pris for prøvetakingen,men gir oss ellers ingen
praktiske problemer med å benytte nåværende reglement.

Uavhengig av denne saken ble det på fjorårets Skytterting etterspurt en gjennomgang av dopingreglementet.
Dopingreglementet i DFS ble innført i 1984, og det synes påkrevd å foreta en gjennomgang av de dopingmedikamenter
som står på DFS sin liste. Administrasjonen mener videre at det er nødvendig at prøvetakingen blir utført av en
uavhengig instans utenfor Skytterkontoret. Det er grunn til å anta at prøvetakingen hadde fått høynet status/kredibilitet
hvis vi hadde satt bort gjennomføringen av kontrollene til en uavhengig instans.

Dopingsaken fra 2006 viste også at det er nødvendig med en gjennomgang av straffebestemmelsene og
saksbehandlingsreglene i Skytterbokas kapittel 15. Dette fordi at reglementet på enkelte steder er mangelfullt og noe
uklart. Dette er også påpekt av utvalget som i 2007 foretok en gjennomgang av funksjonsfordelingen mellom
Norges Skytterstyre og Skyttertinget.

Drøfting:
1. Dopinglisten
Slik administrasjonen ser det er det to forhold som skal balanseres mot hverandre når det gjelder dopinglisten i DFS.
På den ene side gjelder ønske om at vi skal drive et seriøst antidopingarbeid på linje med alle andre idretter. Dette for at vi
skal vise for omverden at vi ikke godtar juks i vår organisasjon for å oppnå bedre prestasjoner.

På den annen side regner vi oss i en litt annen situasjon enn den øvrige idretten. Da vår virksomhet har som hoved-
målsetting å få flest mulig til å skyte, kan det være hemmende for aktiviteten om vi innfører en dopingliste som det for
skytterne virker krevende å sette seg inn i. I så tilfelle vil det medføre økt ressursbruk på informasjonsarbeid. Det vil da
kunne stilles spørsmålstegn til om hvor mye ressurser som organisasjonen skal bruke på antidopingarbeid.
Hvis konsekvensen av å innføre WADA-listen er at skyttere som bruker medisiner blir engstelige for å delta på stevner i
frykt for dopinglista, vil dette selvfølgelig være negativt. Administrasjonen mener således at det må legges opp til o
mfattende fritaksordninger om dopinglisten utvides.



I dag er det kun hjertemedisinen betablokkere og det vanndrivende stoffet probenecide som står på DFS sin dopingliste.
Probenecide skjuler bruk av betablokker,men det finnes i dag en mengde vanndrivende stoffer (Diuretica) som skjuler
bruken av betablokkere. Administrasjonen mener derfor at dopinglisten må utvides, og vil foreslå at hele WADA-listen blir
regnet som doping i DFS. Administrasjonen vil imidlertid foreslå at det blir gjort fritak når det foreligger legeattest for alle
stoffer unntatt Betablokkere og Diuretika.

Ved å innføre hele WADA sin dopingliste, vil informasjon om hva som er ulovlige midler bli forenklet. Informasjon kan lin-
kes til Antidoping Norge som til enhver tid har sin oppdaterte liste på internett. Selv om ikke alle stoffer på denne doping-
lista kan sies å ha positiv effekt på skyteprestasjoner, så er alle dopingmidler skadelige for menneskekroppen.
Som eksempel er det å bruke narkotiske stoffer i sammenheng med skyting neppe prestasjonsfremmende,men det er
likevel svært lite forenelig med å inneha og benytte skytevåpen. Det samme gjelder bruk av anabole steroider, hvor et
større inntak kan gjøre en person psykisk ustabil.

Et annet argument for å innføre hele dopinglisten til WADA er at vi får lik dopingliste med øvrig idrett. De av våre skyttere
som skyter i Norges Skytterforbund må således forholde seg til den samme dopinglisten i DFS som i NSF.

2. Kontrollinstans
Slik administrasjonen ser det, er det grunn til å anta at prøvetakingen hadde fått høynet status/kredibilitet hvis vi hadde
satt bort gjennomføringen av kontrollene til en uavhengig instans.

Det som også har medført noe kritikk er at vi ikke har gjennomført tilstrekkelig antall kontroller. I perioden 1990 til 2004
ble det gjennomført 4-6 kontroller årlig,mens vi de tre siste årene har foretatt 14-16 kontroller årlig.

Administrasjonen har således drøftet spørsmålet med Antidoping Norge som kan tilby en slik tjeneste.Ved å sette bort
selve prøvetakingen til en uavhengig instans med større ressurser, er det også større muligheter for å kunne intensivere
prøvetakingen. Dette frigjør samtidig ressurser fra Skytterkontoret. Dette vil imidlertid føre til økte kostnader,men
administrasjonen mener dette bør være prioritert ressursbruk.

Administrasjonen er ikke på nåværende tidspunkt sikker på om organisasjonen skal inngå en avtale med
Antidoping Norge. Det finnes eventuelt andre løsninger hvor uavhengige personer kan foreta disse kontrollene.
Som prinsipp vil vi likevel i denne omgang gå inn for at det skal arbeides for at en uavhengig instans utenfor
Skytterkontoret skal foreta kontrollene.

3. Straffe - og saksbehandlingsbestemmelsene
Administrasjonen vil ikke til Skyttertinget 2008 foreslå konkrete endringer i reglementet i Skytterbokas kapittel 15.
Med bakgrunn i de prinsipielle vedtak som gjøres for dopinglisten, og hvem som skal utføre kontrollene,mener
administrasjonen at slikt vedtak kan utsettes til Skyttertinget 2009. Dette også for å gjøre skytterne kjent med de nye
medikamentene på dopinglisten før bestemmelsen innføres. Organisasjonen trenger også tiden fram til 2010 for å inngå
avtale med en ny instans for gjennomføring av dopingkontrollene. Dette faller videre sammen med tidspunkt for utgivelse
av ny Skytterbok for årene 2010/2011. En gjennomgang av straffe- og saksbehandlingsbestemmelsene er krevende, og
administrasjonen ser det derfor som nødvendig å bruke mer tid på prosessen fram mot Skyttertinget 2009 for å få et
gjennomarbeidet doping, straffe – og saksbehandlingsreglement.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2008:
1. Fra 1/1-2010 utvides DFS dopingliste til å gjelde alle medikamenter påWADA (World Anti-Doping Agency) sin liste.
Det gis ikke medisinsk fritak for bruk av Betablokkere og Diuretika (vanndrivende stoffer),mens bruk av øvrige
medikamenter på dopinglisten kan benyttes ved forevisning av legeattest.Veteranskyttere samt klasse 1 og 2 kan
også benytte Betablokkere og Diuretika ved forevisning av legeattest.

2. Fra 1/1-2010 skal prøvetakingen av dopingkontroller gjennomføres av en uavhengig instans utenfor Skytterkontoret.

3. Med bakgrunn i vedtak i punkt 1 og 2, gis Skytterstyret i oppdrag å fremme forslag til konkrete regler angående
doping, straffe- og saksbehandlingsbestemmelser i Skytterbokas kapittel 15 til Skyttertinget 2009.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.
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Sak 10. Avtalen mellom Forsvaret og DFS angående støtten til Landsskytterstevnet 2011 – 2020

Gjeldende avtale ble underskrevet i 2003 og varer tom 2010.
Forsvarets ledelse har tilkjennegitt at støtten til LS skal videreføres for perioden 2011 – 2020.

Det er etablert en prosjektgruppe bestående av en representant for Forsvarets ledelse, en fra FD og en fra DFS.
Disse er Genmaj Bernt I. F. Brovold, jurist Magnus Bydal og gen.sekr Kurt Arne Berglund.

Forsvaret v/GIHV har tilkjennegitt at i ny avtale skal alt personell, som avgis til gjennomføring av LS, ha relevant tjeneste.
Det tas derfor sikte på et LS fullt ut elektronisk gjennomført fom 2011. Dersom dette ikke er mulig må tjenester av ikke
relevant karakter kjøpes.

Drøfting:
I drøftingene har gruppen blitt enige om følgende prinsipielle forhold:

• Forsvaret vil sørge for at skytteren får tilbakemelding om sin skyting/sine resultater/anvisning på standplass.
Det er opp til Forsvaret hvordan denne tjenesten bringes til skytter

• Forsvarets personell skal lede og kontrollere skytinger og på den måten utføre relevant tjeneste.
• Forsvaret påtar seg en samlet resultatbehandling, dog slik at selve presentasjonen ovenfor publikum, storskjerm,
• NRK, speaker, utarbeidelse av resultatlister mm er arr/DFS sitt ansvar.

Vedlagt til denne saksutredning vises den skriftlige framstilling av det ovennevnte. Detaljer i støtten, herunder
beskrivelser av kravspesifikasjoner til materiell og tjenester samt kostnadsfordeling vil bli framstilt i egne vedlegg
til avtalen.Tilleggsarbeidet med disse forhold gjennomføres av en egen teknisk gruppe som etableres i april 2008.
På nåværende tidspunkt er kun den del av avtalen som omhandler de prinsipielle og overordnede forhold som er
omforent og beskrevet. De tekniske spesifikasjoner vil det ta noe tid å utarbeide.

Prosjektgruppen vil derfor anbefale Norges Skytterstyre om å anmode Skyttertinget 2008 om tilslutning til de
prinsipielle sider ved avtalen og å gi Norges Skytterstyre fullmakt til å videreføre og sluttføre arbeidet med avtalen.

På bakgrunn av prosjektgruppens anbefaling vil Administrasjonen anbefale Norges Skytterstyre å fremme
følgende forslag for Skyttertinget 2008:

Skyttertinget 2008 slutter seg til de prinsipielle forhold i avtalen vedrørende Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet
for perioden 2011 – 2020. Norges Skytterstyre gis fullmakt til å sluttforhandle avtalen.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 11. Forslag om endring av maksimalavstander i feltskyting (Vedlegg 4)

Aust-Agder skyttersamlag fremmer gjennom et flertallsvedtak på ombudsmøtet forslag om å øke alle maksimalavstander
i feltskyting med 10 %.

Forslagsstilleren (Imenes skytterlag gir denne begrunnelse):
”Skytesporten er i stadig utvikling.Det siste tiåret har nivået økt spesielt sterkt innen feltskyting.Maksimalavstandene har stort
sett vært holdt konstante i en årrekke og gjenspeiler således ikke denne utviklingen.Dette har medført at de fleste feltfigurer
plasseres på avstander nært opp til maksavstanden.
Utfordringen med avstandsbedømmelse er i ferd med å forsvinne. Stiller man konsekvent ett knepp under maksavstanden vil
man greit treffe de fleste figurene. Feltskytingen blir kjedelig og med liten variasjon.
Liggende holdene blir relativt sett lettere enn kneholdene. Setter man eksempelvis en C30 på 290 meter vil de fleste skyte fullt
hus på liggende om værforholdene er gode.Dette har som konsekvens at arrangører må presse skytetidene nedover for å få
”vanskelige nok” skytinger.”
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Tidligere drøftinger:
Feltutvalget konkluderte i 1995 med at feltskytingen hadde utviklet seg i retning til å bli så vanskelig at det truet
interessen blant den jevne skytter.Med bakgrunn i dette ble det med virkning fra 1997 innført absolutte maksimal-
avstander. Skyttertinget 2004 myket dette opp ved å vedta at på stevner med ukjente avstander kan ett hold plasseres
over maks. på inntil 36 skudds program, og to hold over ved 42-skudds program eller mer.

Administrasjonens drøfting:
Administrasjonen støtter ikke forslagsstillerens oppfatning om at det har det har vært en spesielt sterk nivåheving
innenfor feltskyting de siste årene. Det erkjennes dog at det har vært en viss utvikling med bakgrunn i et generelt høyere
ferdighetsnivå blant etablerte skyttere, og at det i større grad enn tidligere benyttes spesialtilpasset ammunisjon for
feltskyting.Videre oppfatter administrasjonen at det blant en gruppe etablerte feltskyttere er et ønske om et noe mer
krevende feltprogram.

Det er en allmenn oppfatning om at feltskyting i DFS er under et visst press! Det arrangeres stadig færre stevner, og som
en konsekvens av færre stevner blir det også færre skyttere.Med dette som utgangspunkt er det viktig å tilrettelegge for
rekruttering, noe man gjør gjennom å ha en lav terskel for å komme i gang. Feltskyting er en disiplin der skyttere må
beherske langt flere elementer enn det rent skytetekniske, og det kan derfor lett bli et ublitt møte med denne øvelsen for
en nybegynner om vanskelighetsgraden er for høy. Dette er administrasjonens oppfatning at dagens vanskelighetsgrad
er et bra tilpasset et gjennomsnittlig ferdighetsnivå for både de beste og de ikke fullt så gode feltskytterne.

Gjennom Skyttertingets vedtak i 2004 ble det åpnet for at ett/to hold kan stå over maksimalavstanden. Dette medførte
langt mer uforutsigbarhet i avstandsbedømmelsen. Denne uvisshet gjør at skyttere ikke konsekvent kan bruke maksimal-
avstandstabellen, men i langt større grad må gjøre selvstendige vurderinger.Med litt kreativitet fra arrangørens side mht
å variere avstander både over og under maks, vil dette normalt være mer enn nok til å sette de fleste skyttere på en
tilstrekkelig prøve!

På dager med optimale forhold skyter normalt flere fullt hus,men hva gjør det så lenge man kan skille på innertreff og
rangering? Trolig oppfatter de fleste det som motiverende å klare fullt hus, eller være i nærheten av det! Det må i tillegg
tas hensyn til at feltskyting er en utendørsidrett, der særlig vind kan påvirke vanskelighetsgraden i meget stor grad.
Blir feltskytingen vanskeligere i utgangspunktet, blir den i hvert fall vanskelig om forholdene er ugunstige.
Det må også tas med i betraktningen at om avstandene øker vil det i større grad bli en synstest å se figurene, samtidig
som oppleggene i alminnelighet blir mer sårbare mht. siktbarhet.

Andre helgen i mars 2008 arrangerte Sørlandet- , Oppland-,Viken I og Viken II landsdelkretskrets sine stevner under noe
varierende vindforhold.Til sammen ca 10 skyttere klarte 30 treff innledningsvis i disse stevnene, noe som tyder på at
feltskytingen i alminnelighet ikke er for lett!

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 2008:
Forslaget fra Aust-Agder skyttersamlag om å øke alle maksimalavstander i feltskyting vedtas ikke.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 12: Forslag ommesterskap i klasse 1 og 2 (Vedlegg 5)

Akershus skyttersamlag har fremmet forslag om endring i Skytterbokas pkt. 11.110 – Mesterskapsprogram for
baneskyting, ved en innføring av mesterskapsomgang for klasse 1 og 2,med samme skyteprogram og skytetid som i
dag er gjeldende for klasse 3-5.

Hovedargumentet til Akershus, og bakgrunn for forslaget, er at mesterskapsomgang for disse klassene er ønskelig og
motiverende, og at dette på sikt kan øke deltakelsen i klasse 1 og 2.

Drøfting:
Akershus henviser til historikken rundt kl 1 og endringer i klassestrukturen som ble vedtatt på tinget 2006.
Men kan vi sammenlikne før og nå? Premissene og grunnlaget for klassene har endret seg. Det ble lagt til rette for en
rekrutteringsarena på seniorsiden, og det er et kjernepunkt i denne saken.
Det er her viktig å se tilbake på intensjonenmed klassene og drøftingene som førte frem til forslaget til vedtak:

Når formålsparagrafen uttrykker ”det norske folk” er det en selvfølge å trekke den slutning at det er maktpåliggende for DFS at
flest mulig deltar/blir gitt muligheten til å delta i vår aktivitet.

DFS er en beddeorganisasjon.Det må derfor være det store flertall av rimelig gode skyttere, ikke nødvendigvis de beste, som blir
hørt når programmene for skytingene skal diskuteres og vurderes.Den alminnelig gode skytter vil normalt ønske et program
som kan beherskes uten å måtte gjennomføre store treningsmengder.
Dette betyr at programmene må være bygd opp slik at det er kurant å oppnå resultater som er i nærheten av de beste og at den
som ønsker å være blant de beste fortsatt kan ha et normalt arbeids- og familieliv. Forvanskning av program/finaler vil redusere
denne muligheten og virke negativt inn på interessen og derved bredden.Administrasjonen finner derfor ikke å kunne tilrå en
vanskeligere finale i mesterskapsprogrammet.

I sin konklusjon vedrørende seniorklassene er Rådgivende utvalg innom ideen og innspill om å gjøre programmet for klasse 1
enklere.Dette kan synes som en logisk ide, særlig dersomman gjør programmet for klasse 2 enklere.Man sikrer dermed både en
enkel oppstart for voksne nybegynnere og en mykere overgang til høyere klasser dersomman går via klasse 2,med et enklere
program enn i dag.

Intensjonen for klasse 1 og 2 var at enhver som ønsker å skyte skal kunne finne et tilbud og sin plass i klassestrukturen i DFS.
DFS er en folkeidrettsbevegelse og vi skal legge til rette også for den ”glade amatør”. Bakgrunnen for klasse 1 og 2 var litt
av samme prinsippet som ble lagt for klasse Aspirant. En billett inn i skyttersporten som var billig og tilpasset nivået til
nybegynnere.Veien videre tar man oppover i klassene alt etter som skyteferdighetene utvikler seg.

Intensjonen bak klasse 1 og 2 er at dette er en rekrutteringsarena og ikke konkurranseklasser.Ved å innføre medaljer og
mesterskapsprogram i en klasse vil kravet til utstyr, ammunisjon, ferdigheter med mer, skjerpes inn.Vi kan heller ikke se bort
i fra at skyttere bevisst skyter seg ned i klasse 2 for å kunne hevde seg i en eventuell medaljestrid.Medaljer og finaleskyting
medfører automatisk en tilspissing blant de beste i klassen, og veien opp for en nybegynner kan virke lite motiverende.

Klasse 1 og 2 er ment som en billig vei inn i skyttersporten. En arena hvor foreldre og hvem som helst kan få et tilbud.
En skal være forsiktig med å generalisere tilbakemeldinger fra skyttere i disse klassene, for det er like mange meninger
som skyttere. Når mange sier at det må skytes omgang og at det er gøy å få være med på mesterskapsomganger, vil
andre si at klassen er helt perfekt slik den er og at dette er en flott arena for voksne og foreldre.Miljø er et kjerneord.
Dette er en arena hvor gode miljø skapes, og ambisjonsnivået ikke legges så høyt.Med innføring av medaljer og
mesterskap skjerpes ambisjonsnivået og utstyrskravet.

Gjennom vedtak i Tingsak nr. 8 ble det åpnet for at det kan skytes mesterskapsomganger i klasse 1 og 2, slik at skytterne
kan forberede seg og trene på omgangsskyting. Det skal imidlertid ikke skytes om medaljer eller rangeres etter finale-
skytingen. All premiering er etter 25 skudd.

Klassestrukturen for klasse 1 og 2 ble gjort gjeldende fra og med 2007. Organisasjonen har fått visse erfaringer med
tilbudet i klasse 1 og 2,men det har kun gått et år. Det kan være at Akershus har rett i at mesterskapsomgang og skyting
om medaljeplasser kan være motiverende og bidra til en økt rekruttering til klassene,men man skal også være
oppmerksom på at dette kan virke mot hensikten.

Rekruttering og økt aktivitet er hovedmålet med all virksomhet i Det frivillige Skyttervesen. Rekrutteringsarbeid innholder
kjerneord som tilhørighet, samhold, oppfølging og miljø. Utstyr, program, reglement og andre justeringer kommer faktisk i
andre rekke når det gjelder forutsetninger for rekruttering og arbeid med nybegynnere.Vi skal få med oss massen av
skyttere, og legge til rette for at hver enkelt skal kunne finne sin plass i organisasjonen.Vi er en breddeorganisasjon og
tilbudet er tilpasset alle nivåer gjennom opprykksgrenser og muligheten for frivillig opprykk.

Konklusjon: Klasse 1 og 2 er tilrettelagt som en rekrutteringsarena, og vi bør holde medaljer,mesterskapsskyting og
hevet ambisjonsnivå utenfor disse klassene.
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Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2008:
Dagens reglement for konkurranseprogrammet i klasse 1 og 2 opprettholdes.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtatt.

Sak 13. Forslag om adgang for Junior til å velge å delta på 200/300 meter i åpne
banestevner (Vedlegg 6)

Forslag fra Akershus:
“Junior kan selv velge om de vil skyte banestevner på 100m eller 200/300m.Velger de å skyte på 200/300mmå de delta i klasse 3
i sitt 1. år som Junior. I sitt 2. år som Junior må de delta i den klassen fra klasse 2-4 som de etter resultatene fra sesongen som
1.års Junior vil rykke opp i som senior ved årsskiftet.De kan også kvalifisere seg til finaleomgang på lik linje med klasse 3-5.
Juniorskyttere kan fra gang til gang velge om de vil skyte et stevne på 100m eller 200/300m.
Det gis ikke anledning til å skyte begge deler på ett og samme stevne.”

Konsekvens:
Junior vil kunne få nødvendige utfordringer etter eget behov som opprettholder interessen deres for skytesporten.
De vil selv kunne erfare hva de må trene på og kunne legge opp et treningsprogram gjennom juniorårene som forbereder
dem på hva de må mestre som senior. Det er håp om et mindre frafall av unge skyttere under overgang til senior med en
slik tilrettelegging.

Drøftinger i DFSU:
DFSU støtter prinsippet for forslaget til Akershus sitt forslag, og ser positivt på at juniorene gis dette tilbudet også på
banen. DFSU har ved flere anledninger drøftet frafallet fra Junior til Senior og dette forslaget er et konkret tiltak når det
gjelder forberedelser til seniorklassene.Vi bør ikke gjøre reglementet for komplisert, og tenke helhetlig.

Administrasjonen støtter Akershus skyttersamlag og DFSU i sine vurderinger.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2008:

Skytterbokas pkt. 7.226 Klasse Junior, endres følgende:
Juniorskyttere kan selv velge om de vil skyte 100 m eller 200/300 m.Velger de å skyte 200/300 m,må de delta i klasse 3.
De kan også kvalifisere seg til finaleomgang, på lik linje med klasse 3-5. Juniorskyttere kan fra gang til gang velge om de
vil skyte 100 m eller 200/300 m.Det gis ikke anledning til å skyte begge deler på ett og samme stevne.

Juniorskyttere kan selv velge om de vil skyte Junior eller klasse 3 ved innendørsskyting 15 m, og kan fra gang til gang
velge om de vil skyte som Junior eller klasse 3. Det gis ikke anledning til å skyte begge deler på ett og samme stevne.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 14: Forslag om innføring av ½-meterskive på 100 meter (Vedlegg 7)

Akershus skyttersamlag foreslår innføring av ½ m skive på 100 m.Deres hovedbegrunnelse er at det nå er blitt svært
mange som skyter 250 og 350 poeng, spesielt i eldre rekrutt. Dette medfører etter deres syn at det er vanskelig å skille
de beste. De mener derfor tiden er moden for å gå over til ½-meterskive på 100 meter.

Forslaget var sist oppe til behandling på Skyttertinget 1994, og vedtaket om å opprettholde skivestørrelsen ble da gjort
med 48 stemmer. Et tilsvarende forslag fra Akershus ble i 2005 trukket fra tingbehandlingen.

Drøftinger i DFSU:
DFSU kan ikke se at det har kommet noen nye momenter i forhold til tidligere argumentasjon og drøfting. Drøftingene
gjort i 1994 og 2005 har store likhetstrekk der fokuset ligger på en tilrettelegging for bredden og rekruttering generelt.

Opplevelsen av mestring på 60 cm skive er en helt annen enn om vi skjerper inn kravet til presisjon og utstyr ved 50 cm
skive. Den egenutvikling og mestring nye skyttere opplever er et viktig moment i rekrutteringsarbeidet i organisasjonen.

Akershus foreslår å beholde den faktiske skivestørrelsen som siktesone,men elektronisk justere ned skivestørrelsen til 50
cm. I dag har ikke alle leverandører lagt inn denne funksjonaliteten, og en slik justering inneholder flere variabler i forhold
til feilkilder som ikke er testet eller godt dokumentert.

Det er heller ikke tvil om at en 50 cm skive vil skille mer under vanskelige værforhold. Det vil da være en klar fordel å skyte
tidlig om morgenen da vind og eventuell miragé vil innvirke på forholdene. Om forholdende skulle endre seg i løpet av en
dag, vil det uansett gi større utslag ved redusert skivestørrelse.

Når det gjelder 350 klubben kan det være greit med en total oversikt over nye skyttere som oppnår dette på landsbasis:

- 1998 629 medlemmer 65 nye
- 1999 673 medlemmer 44 nye
- 2000 743 medlemmer 70 nye
- 2001 815 medlemmer 72 nye
- 2002 893 medlemmer 78 nye
- 2003 992 medlemmer 99 nye
- 2004 1075 medlemmer 83 nye
- 2005 1190 medlemmer 115 nye
- 2006 1283 medlemmer 93 nye
- 2007 1397 medlemmer 114 nye

Foreløpig viser tallene at det fremdeles ikke er det store antallet nye skyttere som når dette nivået på årlig basis.
Problematikken Akershus peker til er at skytterne som har nådd dette nivået ofte gjentar bedriften, og at disse dyktige
skytterne møtes til stadige dueller med små feilmarginer. Det er her, på dette toppnivået, at det kunne vært ønskelig med
et bedre grunnlag for ferdighetsskille. Dette er forståelig,men rangering på innertiere synes fremdeles å være det beste
alternativet fremfor andre tiltak. Det er gjort forsøk i skytterlag som vi ikke skal generalisere,men nevne, der resultatlisten
ble sammenliknet ved 60 cm skive og 50 cm skive. Det var ingen endringer i toppen av resultatlisten,men utslagene
gjorde seg gjeldende lenger ned på listen.

Konklusjon: Ut fra en bredde av skyttere får vi alltid noen som satser mer, har talent og skiller seg ut fra mengden.
Dette er ikke et resultat av fokus på de beste,men en tilrettelegging for bredden.Vi skal til en hver tid tilstrebe oss å
legge til rette for alle, på alle nivåer,men en tilskjerping i vanskelighetsgrad og gjøre veien lenger for uerfarne og
middels skyttere synes ikke å være spesielt rekrutteringsfremmende.

Administrasjonen støtter DFSU i sine vurderinger.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 2008:
Dagens ordning med 60 cm skive på 100 meter opprettholdes.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 15: Forslag om å skille repeter- og automatvåpen ved Stangfinale (Vedlegg 8)

Hardanger og Voss skyttersamlag har fremmet forslag om at kun skyttere som benytter DFS godkjente repetergevær kan
kvalifisere seg til skytingen om Stangmedaljen og A-pressens vandrepokal på Landsskytterstevnet. Skyttere i AG3 klassen
skal kvalifisere seg til en egen finale med egen premiering. Forslagsstilleren legger til grunn Skytterbokas §8.114, som
omhandler ”Like konkurranseforhold”, og hevder at automatvåpen har så klare fordeler i denne øvelsen at det ikke blir
like konkurranseforhold.
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inne til førstegangstjeneste og stadig tjenestegjørende befal som normalt har tilgang til AG3. Dette gjør at store deler av
DFS medlemsmasse ikke har tilgang til våpenet, og dermed ikke får muligheten til å kvalifisere seg på lik linje med
Forsvarets personell.

Det blir også sett på som urettferdig at Forsvarets personell får to muligheter til å kvalifisere seg til Stang-finalen, en med AG3
i militært NM, og en med repetergevær i det sivile Landsskytterstevnet. Dette er forståelig nok en utfordring,men fullt mulig å
løse på en tilfredsstillende måte. Deltakerne i militært NM kan på forhånd bestemme seg for hvilket gevær som skal telle for
kvalifisering til finalen. De kan fremdeles være med å skyte om Stang-begeret i sine klasser med det geværet de velger bort.

Nytt armegevær
At Forsvaret nå har gått til anskaffelse av nytt armegevær brukes av forslagsstiller som et argument for å skille automat-
og repetervåpen i to klasser. Dette bør imidlertid ikke brukes som argument i denne saken. Den debatten bør snarere
heller komme på banen når eventuelt HK 416 og HK 417 skal godkjennes for bruk i DFS.

Konklusjon
Administrasjonen mener dagens ordning med en felles finale for automat- og repetervåpen er den beste. AG3 geværet og
spesielt den knivingen mellom AG3 og Sauer er berikende for finalen. Dette er i seg selv et underholdnings moment, noe
som også gir bedre TV. Det er imidlertid et poeng at når deltakelsen i klasse AG3 er rundt en tiendedel av alle som skyter
Stang med repeter-gevær, så bør ikke AG3 være for dominerende i en Stang-finale. Det bør tilstrebes at et flertall av finale-
deltakerne benytter repetergevær. Dette gjøres imidlertid best ved å sette figurene opp mot maksimalavstanden på
innledende skyting. Erfaring tilsier at dette vil gi en ganske riktig fordeling av plassene i finalen, selv om man må kunne
godta at det til tider kan bli en litt skjev fordeling. Administrasjonen mener at alle deltakerne på Landsskytterstevet kun skal
ha en mulighet for å kvalifisere seg til finalene i både Stang- og felthurtigskyting. Dette er fullt ut løselig administrativt.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 2008:
Dagens ordning med en felles finale for automat- og repetervåpen beholdes. Reglene for deltakelse i Stang- og
felthurtigfinalen på Landsskytterstevnet endres fra og med 2008 slik at utøverne kun kan kvalifisere seg med ett,
forhåndsbestemt gevær.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 16. Forslag om etablering av IT-kontakt i samlagene

DFS har i løpet av de siste 10 årene gjennomgått en liten IT revolusjon i organisasjonen. For å gjennomføre det administra-
tive arbeidet i laget er man helt avhengig av IT. Dette gjelder blant annet administrasjonsprogrammet. I tillegg bruker nå
nesten alle skytterlag epost, og mange lag har investert i hjemmesider. Skytterkontoret har også etablert et eget
”Tillitsnett” for lag/samlag der alt av skjema/årsmelding m.m. leveres elektronisk.

Også for å kunne gjennomføre aktiviteten vår er man nå blitt helt avhengig av IT. I løpet av de siste 10 årene har det blitt
investert betydelig i elektroniske skiver på bane og 15m. For å gjennomføre et stevne på elektronikk er man avhengig av
stevnestyringsprogram og resultatprogram.Mange lag benytter også visning av skiver på banen og kanskje også live
visning på Internett. I tillegg til dette bruker de fleste også web påmelding.

Drøfting:
DFS har utviklet seg til en veldig IT basert organisasjon, både på organisasjonsplan og gjennomføringsmessig på stevner.
Skytterkontoret baserer seg på vanlige åpningstider på dagtid. Behovet for support/hjelp blant de Tillitsvalgte er derimot
størst på kveldstid da de fleste sitter foran PC’n hjemme.

En del samlag har ressurspersoner på IT som blir benyttet,men ikke noe er satt i system. Administrasjonen mener det er
ett stort behov for å etablere en IT-kontakt i hvert samlag som har kunnskaper om de fleste IT behov ett skytterlag har, og
som kan holde kurs internt i eget samlag.

Drøfting:
Denne saken har mange sider i seg, som må vurderes opp mot hverandre. At det kan oppfattes som sportslig betenkelig
med dagens ordning er forståelig,men samtidig må DFS vokte seg vel i saker som spesielt involverer Forsvaret.
Saksutredningen legges derfor opp slik at alle effekter og konsekvenser ved en slik regelendring vil bli forsøkt belyst.

Sammenlikning av våpnene
Det er vanskelig å dokumentere om noen våpen har fordeler framfor andre. Statistisk sett synes resultatene fra
Landsskytterstevnet som om AG3 er ganske likeverdig med repetervåpen når figurene står opp mot maksimalavstandene.
I tre av de seks siste årene har vinneren benyttet AG3,mens Saueren har vunnet like mange Stang-finaler.
Det bør legges til at skyttere som benytter AG3 fra og med 2006 har måttet benytte reglementert militært feltantrekk,
noe som har økt vanskelighetsgraden. Etter at denne regelen ble tatt i bruk har vinneren av Stang-finalen benyttet Sauer.
Finalen besto i 2006 av 12 skyttere med Sauer og to med AG3. I 2007 var styrkeforholdet litt annerledes. 7 skyttere brukte
Sauer,mens 8 brukte AG3. Det er ikke grunn til å tro at de beste AG3 skytterne hevder seg hovedsakelig pga våpenets
fordeler. De beste skytterne, uansett gevær, legger nok ned et betydelig antall treningstimer. Det er grunn til å tro at
kvaliteten på våre beste Stangskyttere holder et meget høyt nivå, uavhengig av hvilket gevær som benyttes.
Det har imidlertid vist seg at AG3 har klare fordeler framfor repetergevær når avstandene blir relativt korte.
Hvis det er et hovedformål med stor hastighet i Stangskyting, og da på bekostning av presisjon (dvs. kortere avstander),
er dette en fordel for AG3 skytterne. Hadde oppleggene generelt hatt mindre vanskelighetsgrad, ville trolig finalen blitt
enda mer publikumsvennlig, ettersom skytterne da i større grad må satse på tempo. Dagens ordning med at AG3 og
repetergevær skyter i samme finale, gjør at arrangører vanskelig kan være fleksible i vanskelighetsgrad.

Prestisje
Forslagsstilleren ser for seg at det skal være to atskilte finaler i Stangskyting. Hvordan dette vil bli oppfattet av skytterne
er usikkert. Skyttere i klasse AG3 og Forsvaret generelt vil sannsynligvis mislike dette, da finalen i AG3 trolig vil miste både
status og mediedekning. Per i dag er Stangskyting den eneste øvelsen AG3 har mulighet til å hevde seg mot repeter-
geværene. Det er således et flott utstillingsvindu for Forsvaret med den medieoppmerksomheten Stang-finalen har i dag.

En skal heller ikke se bort i fra at dagens Stang-finale med både repetergevær og AG3 er fengende i den forstand at
våpnene blir målt opp mot hverandre. Publikum, enten de er på arenaen eller ser på TV, vil holde med enten den ene
eller den andre våpentypen.

Det skal heller ikke utelukkes at ved å lage det mange vil hevde er en litt B-preget Stang-finale for klasse AG3, vil
dette kunne gi utslag på deltakelsen på Militært NM.Det er en kjent sak at nettopp denne Stang-finalen er en drivkraft
for mange til å delta i dette mesterskapet.

Med en finale for hvert våpen vil dette kreve en god del mer tid til avvikling.Med et allerede tettpakket program under LS
vil dette gjøre tidstabellen enda mer presset. Dette kan i noen grad motvirkes ved å redusere antall deltakere i hver klasse.

Premiering
Forslagsstilleren foreslår at dagens premier,med oberst Georg Stangs Minnemedalje (gull) og A-pressens pokal
videreføres til Stang-finalen for repetergevær. Det foreslås i tillegg at det skal opprettes en ny Stang-medalje i sølv,
som går til vinneren av finalen for automatgevær.

Med dette forslaget vil helt klart finalen for automatgevær få et veldig B-preg, noe som vil senke statusen for denne
klassen. Det kan også synes som betenkelig å sette opp den gjeveste medaljen i klassen for repetergevær,med bakgrunn i
medaljens opprinnelse og den tilknytning denne medaljen har til Forsvaret. Kanskje hadde det av den grunn vært mer
naturlig at den originale Stang-medaljen hadde fulgt AG3-klassen? Trolig vil identiske premier i de to klassene være det
som gir minst prestisjetap,men dette igjen vil gjøre medaljens status mindre.

Hvordan en todeling vil virke inn på premieringen i mindre stevner er også vanskelig å forutse.Mange steder eksisterer
det ordninger med faste trofeer og vandrepremier. Det vil bli vanskelig å finne ordninger som viderefører tradisjonene og
ivaretar begge kategorienes interesser i slike situasjoner.

Tilgjengelighet
AG3 er ikke et allment tilgjengelig våpen. Dette er sannsynligvis et av de mest tungtveiende argumentene for å skille ut
AG3 skytterne fra de som benytter repetervåpen. Det er i dag personell som er rulleført i HV/vernepliktig befal/soldater
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Instruks for samlagets IT- Kontakt

1 IT-kontakten velges av samlagets ombudsmøte og settes inn i en valgordning i likhet med de øvrige tillitsvalgte.
Alternativt kan samlagsstyret be om ombudsmøtets fullmakt til selv å utnevne denne. Hvorvidt vedkommende
velges blant en av samlagsstyrets medlemmer eller ikke avgjøres av det enkelte samlag.

2. IT-kontakten arbeider etter en instruks og i nært samarbeid med samlagsstyret og utdanningskontakt.

3. Samarbeidsformen ovenfor styret - herunder evt.møterett/møteplikt i styremøter må reguleres av det enkelte samlag.

4. IT-kontakten er på vegne av samlaget ansvarlig for kontakt til Skytterkontorets IT-avdeling med hensyn til økonomisk
støtte til IT kursvirksomhet, og evt. personellstøtte til gjennomføring av samlinger/kurs - herunder støtte til planlegging.

5. Skytterlagene skal ha en person de kan kontakte ved behov. IT-kontakten skal også gjennomføre IT kurs ved behov
i samlaget.

6. IT-kontakten bør ha god kjennskap til følgende programmer:
- DFS administrasjonsprogram
- Resultatprogram som benyttes i DFS
- Gjennomføring av stevner med live visning på web/arena
- Hjemmesideløsninger som selges av DFS
- Epost-løsninger solgt av Skytterkontoret
- DFS Tillitsnett

7. Utdanning av IT-kontakten
- Starter med ett sentralt kurs der alle samlag får tilbud om å delta.
- Utdanning av nye IT-kontakter foregår på”Kurs for nye Tillitsvalgte”.
- IT-kontakt deltar ved behov på regionalt seminar med tilpasset program for disse.
- IT-kontakt får dekket sine reiseutgifter og andre utgifter i forbindelse med IT kurs på lik linje som utdanningskontakt
og samlagsinstruktører.

Kostnader:
Det vil være kostnader knyttet til det første sentrale kurset.Man kan anta kostnadene vil ligge på linje med kurs for nye
Tillitsvalgte. Dvs ca. 100.000-150.000 kr. Dette vil da være en engangskostnad. Deretter er det eventuelt en tilleggskostnad
ved kurs for nye tillitsvalgte og regionale seminarer.

Det vil også påløpe kostnader til reisestøtte for IT-kontakten.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2008:
Det skal fra og med ombudsmøtet i 2008 opprettes en IT-kontakt i hvert samlag. Norges Skytterstyre gis fullmakt til
nærmere å utarbeide retningslinjer.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 17. Aktivitetsplan for DFS for perioden 2009 – 2010

På Skyttertinget 2006 ble det vedtatt en aktivitetsplan for perioden 2006 – 2008, på grunnlag av Handlingsplan III.

Norges Skytterstyres drøfting:
Det er Norges Skytterstyres vurdering at det nå, fortsatt med grunnlag i Handlingsplan III, bør vedtas en ny aktivitetsplan
på Skyttertinget 2008. Denne planen bygger videre på gjeldende aktivitetsplan og utarbeides av Norges Skytterstyre.
Norges Skytterstyre har derfor i sine drøftinger besluttet å legge fram en ny aktivitetsplan med bakgrunn i de erfaringer
som er høstet fra gjeldende aktivitetsplan. Planen er også denne gang gitt en konkret utforming og en tydelig beskrivelse
av oppgaver og ansvar for å få disse gjennomført.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å vedta følgende aktivitetsplan for DFS i perioden 2009 – 2010:

På grunnlag av Handlingsplan III vedtas følgende konkrete aktivitetsplan for perioden 2009 – 2010:

1. Hvem er vi:
a. en frivillig organisasjon opprettet av Stortinget.
b. en folkebevegelse
c. en aktiv støttespiller for det norske forsvaret, spesielt Heimevernet.
d. en masseidrettsbevegelse,men med plass for toppidrettsutøvere.
e. en utdanningsinstitusjon

1. for norsk ungdom
2. for Forsvaret
3. for landets storviltjegere

f. en organisasjon basert på ”fair play” og høye etiske mål.

2. Hvilke aktiviteter skal vi drive med:
a. bane og feltskyting med grovkalibret våpen.
b. 15-m innendørsskyting med finkaliber
c. skogsløp med skyting, skifeltskyting

3. Mål for perioden:
a. opprettholde samme nivå på antall 30-skudd skyttere som det vil være pr 31/12-08.
b. øke antall skyttere i klassene 3-5 med 2% i forhold til tallet pr 31/12-08.
c. øke antall skyttere i klassene 1 og 2 med 3% i forhold til tallet pr 31/12 - 08
d. øke antall av aspirant-, rekrutt- og juniorskyttere med 2% i forhold til tallet pr 31/12 - 08.
e. øke antall veteranskyttere med 3% i forhold til tallet pr 31/12 – 08
f. 5000 påmeldte skyttere til LS på Evje i 2009 og 7000 påmeldte til Elverum 2010.
g. øke antall deltakere i NM skogsløp med skyting og NM i skifeltskyting med 10% i forhold til deltakelsen i 2008.
h. Øke antall deltakere på samlagsstevnet i feltskyting med 10% i forhold til deltakelsen i 2008.

Føringer for å oppnå resultat følger av Handlingsplan III og Håndbok for skytterlag

4. Prioriterte oppgaver i perioden:
a. Baner/anlegg

1. bygge nye anlegg der anlegg mangler eller må flytte.
2. vedlikehold av elektroniske anlegg
3. etablering av faste Stang- og felthurtigarenaer i så mange samlag som mulig
4. alle baner skal ved periodens utløp tilfredsstille alle sikkerhetskrav

Ansvarlig:Det enkelte skytterlag med bistand fra Skytterkontoret, Skytterstyret og samlag

b. Kontakt med politiske myndigheter
1. det skal hvert år i perioden holdes minst ett møte med sentrale politiske myndigheter,med fylkeskommunal og

kommunal ledelse.

Ansvarlig: Skytterstyret (sentral politisk ledelse), Samlagene (fylkeskommunalt), Skytterlagene (kommunene).

c. Samarbeidet med Forsvaret:
1. opprettholde, og videreutvikle det gode samarbeid som er etablert.

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret, Samlagene, Skytterlagene.

d. Utdanning:
1. DFS sin utdanning skal i perioden opprettholdes i samme omfang og kvalitet som i forrige periode.

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret, Samlagene, Skytterlagene
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e. Økonomi:
1. i perioden oppnå i det minste kompensasjon for lønns- og prisvekst i de bevilgninger som gis

over forsvarsbudsjettet.
2. igangsette et seriøst arbeid i forhold til mulighetene for sponsoravtaler mellom DFS og næringslivet

Ansvarlig: Skytterstyret. Skytterkontoret

f. Premiering:
1. i løpet av perioden få vurdert om og i hvilken utstrekning det er behov for endringer i dagens system

Ansvarlig: Skytterstyret. Skytterkontoret

g. Klassestruktur aspirant, rekrutt, junior:
1. i løpet av perioden fremme nye forslag til endring både vedrørende struktur og konkurranseprogram

Ansvarlig: Skytterstyret, DFSU, Skytterkontoret

h. Feltskyting
1. I løpet av perioden få fremmet konkrete forslag til aktivitetsfremmende tiltak

Ansvarlig: Skytterstyret, DFSU, Skyttersamlagene

Sak 18: Budsjettsøknad for offentlige midler 2010

”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN”, fastsatt ved kongelig resolusjon av 12. desember 2003 og gjennom
”BESTEMMELSER OMØKONOMISTYRING I STATEN” fastsatt samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over
forsvarsbudsjettet kap.1719 post 71:

”Den overordnede målsettingen for organisasjoner sommottar driftsstøtte, er å styrke forsvarsviljen- og eller evnen hos det
norske folk og å være nyttig for totalforsvaret.Opplysningsorganisasjonene sommottar driftsstøtte må ha sommål å styrke
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid.Det legges vekt på at informasjonen skal representere
et mangfold.Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å opprettholde
Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og
fredsbyggende aktiviteter vektlegges.

Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig publikum. Fordi departementet gir
driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig
at målgruppene oppfyller visse krav:

- Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende.
- Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres.
- Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov.
- Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf sommotarbeider den sikkerhets- og forsvarspolitikk som
- Stortinget har vedtatt.
- Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel”.

Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått uforandret i mer enn 100 år,
men passer svært godt til de kriterier som departementet har gitt for driftsstøtte:

”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og
derved dyktiggjøre det for landets forsvar.”

Vårt overordnede mål:
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge opp under forsvarsviljen og
å styrke forsvaret.

DFS er en breddeorganisasjon - ”innen det norske folk” - med klar forsvarsmessig tilhørighet - ”dyktiggjøre det for
landets forsvar”. Hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak,
markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og instruktører.

DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å understreke betydningen av at hvert
lag har sin egen skytebane, så langt dette er mulig. Bygging og vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med
midler fra det offentlige og midler som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med miljø-
forbedringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.

Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne med å kvalitetssikre
disse produktene, og gi medlemmene best mulig pris.

Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om bruk av
baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement –søke å legge forholdene best mulig til rette
for vårt virksomhetsområde.

I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008, vil bl.a. Heimevernet gjennomgå en
kvalitetsreform.Dette får den konsekvens at Heimevernets behov for skytebaner for gjennomføring av trening øker.
Våre skytterlag må her være forberedt på økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere.

DFS har startet et samarbeid med HV for økt fokus på utnyttelse av den skyteferdighet som DFS’ ungdomsskyttere har.
Dette gjelder både førstegangstjenesten og plassering i strukturen senere.
DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en strategi i samarbeid med
Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å informere og rekruttere de mest motiverte og best egnede av begge
kjønn til Forsvarets mangeartede virksomhet. Herunder bør fokus fortsatt rettes mot ungdomsklassene ved f.eks
Landsskytterstevnet, sentrale kurs for tillitsvalgte og regionale seminarer. DFS’ hjemmesider er allerede i bruk bl.a. til dette
formål.Ved arrangement av Landsskytterstevnet 2008 søker DFS om ekstraordinær støtte til egen storskjerm til 100m
skytingene, hvor ungdomsklassene har sine mesterskap. Denne skjermen er forutsatt disponert av Forsvaret for markeds-
føring i kombinasjon med resultatvisning. DFS er kjent med Forsvarets uttalte målsetting om minimum 25% kvinneandel
i oppsetningene og har bl.a dette som en målsetting ved de tiltak som nevnt ovenfor.

I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert nærvær av avdelinger,
må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at vårt nærvær overalt i landet er viktigere enn noen gang.
Ivaretakelse av skytebaner og arbeidet med å ha aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.

I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi et sterkt press på økonomien
i organisasjonen.Vi har en kraftig økning i kostnadene til juridisk og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende
baner eller å bygge nye, lengre vekk fra bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner.

Målgrupper:
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre instruksjonsskyting for alle som i
prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret.
I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak.

Skolene er en målgruppe vi søker å nå gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og videregående skoler.
Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt tilpasset voksne nybegynnere.
Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal få anledning til å bli kjent
med skyttermiljøet.

Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte skytterlagenes baner og bygninger.
Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert enkelt skytterlag. De baner Heimevernet ønsker å benytte for
sine årlige treninger gis prioritet ved oppgradering og kontroll av sikkerhet før avtale om bruk inngås.
Til dette avsettes det særskilte midler for skytterlagene som eier disse baner.
Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å avlegge skyteprøven for
storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for naturforvaltning. Ca 80.000 storviltjegere gjennomfører
årlig trening og skyteprøven på DFS’ baner.
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Enkeltprosjekter som skal videreføres:
Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med:

1. Skytebaner (anlegg) 2. Rekruttering 3. Ammunisjon.
Et fjerde prosjekt som det arbeides videre med i årene framover er fortsatt overgang til bruk av elektronisk målmateriell
samt utstyr for publikumsvisning for samme.

Ved Skyttertinget i 2008 vil DFS sette fokus på oppdatering av regelverket for antidopingarbeidet i organisasjonen.
Bakgrunnen er et generelt økt fokus på problemstillingen innen idretten og i samfunnet forøvrig. Også Forsvaret har rettet
et sterkere fokus på dette de senere år. Dagens regelverk har sitt utspring i vedtak tidlig i 1980-årene hvor det ble forutsatt
at DFS’ sentrale administrasjon skulle forestå dette arbeid, inklusive praktiske tester.
Ved et vedtak om reviderte regler kan det bli et mer omfattende antidopingarbeid, kan hende med innleid støtte fra
Antidoping Norge, noe som vil medføre økonomiske konsekvenser.

1. Skytebaner/anlegg:
Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til nybygg og vedlikehold. Av disse midlene er 5 mill. kr.
brukt til støyforbedringstiltak på baner med høyt støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet skal gå over
mange år etter en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det pekt på at dette
arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det hevdes at økning i resursinnsatsen i
prosjektet fram til 2010 bør vurderes. Det har så langt ikke skjedd noe av praktisk betydning for prosjektet.
Det gjenstår fortsatt ca 70 skytebaner på listen over aktuelle baner for miljøpakketiltak.Målsettingen er fortsatt fem
baner hvert år,men kostnadsøkning har ført til at det realistiske tall er 3 baner.
DFS’ anleggsavdeling vil i de nærmeste år systematisere arbeidet med å støysoneberegne samtlige skytebaner eid av
tilsluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene benyttes til formål som er lite forenlig med vår virksomhet.
Dessuten kan kommunene benytte seg av vårt arkiv ved behov, slik at saksbehandling i kommunene blir enklere og
raskere ved ombygging/nybygging av skytebaner. For øvrig gjøres dette arbeid av DFS allerede,men da på anmodning
i det enkelte tilfelle. DFS vil fortsette utprøvingen av eventuelle nyvinninger hva gjelder støydempningsmetoder
for standplasser.

Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et økende økonomisk støttebehov
på grunn av stadig høyere krav til miljø- og sikkerhetsmessige løsninger, som igjen betyr høyere kostnader.
Et økende press for flytting av baner vekk fra boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand.
Den generelle kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle, noe som gir grunn til bekymring
for dette spesielt viktige satsningsområdet.Med dagens vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er
det av største betydning å vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene,
og bidrar dermed til betydelig verdiskapning.

Norges Skytterstyre har tatt opp til vurdering støtte til innendørs anlegg for rekruttering og grunnleggende opplæring.
Dette har vi så langt ikke hatt midler til.

Fra og med 2008 har DFS sett seg nødt til å øke bemanningen ved Skytterkontoret. En vesentlig økning i bruk av
Internett, E-post, Tillitsnett og Administrasjonsprogram på data i skytterlag og samlag har tvunget fram en forsterkning
av IT-avdelingen. Her var det tidligere kun en ansatt.Med alle kostnader i tillegg til lønn representerer dette alene en
kostnadsøkning på ca kr 500.000.

I tillegg til fokus på miljøet med hensyn til støy er DFS også involvert i et prosjekt igangsatt av Statens Forurensningstilsyn
(SFT) for å kartlegge mulige miljøutfordringer med hensyn til eventuell avrenning av tungmetaller fra kulefang på
skytebaner. Sett fra DFS’ side er resultatene fra prosjektet ikke foruroligende for oss,men prosjektet vil i de nærmeste år
kunne medføre inndekning av kostnader til tiltak av foreløpig ukjent omfang.

I 2006 igangsatte DFS en total gjennomgang av de sikkerhetsmessige forhold på alle skytebaner tilhørende tilsluttede
skytterlag. Prosjektet er omfattende og vil kreve økonomisk innsats i flere år framover.

Konsekvensene av manglende resurser på skytebanesektoren vil først og fremst være redusert innsats i miljøpakkearbeidet
fordi kostnadsveksten i anleggssektoren er stor. I 2008 er ventelisten for baner som trenger tiltak i denne pakken 70,med en
total kostnadsramme på ca kr 120 - 140 mill. Samtidig vil den totale sikkerhetsgjennomgang av alle baner forsinkes.

2. Rekruttering:
DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2010 som legges ved. Der beskrives tiltak som ønskes igangsatt for
å styrke rekrutteringen.

Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger,merker, diplomer og informasjonsmateriell
tilpasset forskjellige målgrupper.

De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, Forsvarsmerket, skoleskyting og
skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak.
Nye trekk i aktiviteten blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur, herunder også rekruttering av kvinner til
tjeneste i Forsvaret. I vårt samarbeid med FD, bl.a. ved møter i infoforum, kan informasjonen mot våre kvinnelige
medlemmer formes slik Forsvaret ønsker det. I 2007 hadde DFS fortsatt ca 18 000 – 20 000 medlemmer som var 20 år
eller yngre. Herav ca 25 % kvinner.

Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske støtten til aktivitet på
lokalt/regionalt nivå.Midler til nedskriving av ammunisjon til rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter
godt av ordningen er utvidet tom 20 år. Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv i
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll og helst reduseres.
Nedskriving av ammunisjon er ett sentralt virkemiddel for å styrke rekrutteringen fra en bredest mulig del
av befolkningen. Ønskemålet er derfor ytterligere midler for kostnadsreduserende tiltak.
All den tid vi baserer vår virksomhet på skyting med grovkalibret ammunisjon, tilsvarende den som Forsvaret nytter, er
hele den store ungdomsgruppen godt forberedt på den aktivitet som venter i militærtjenesten.
DFS finner ingen grunn til å legge skjul på den oppdragende virksomhet som ligger i bunnen for all skyteaktivitet.
Utøverne opparbeider en god evne til å følge regler og bestemmelser for opptreden og behandling av skytevåpen.
En egenskap som samfunnet har uvurderlig nytte av.

3. Ammunisjon
Det ble ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS flyttet produksjonen av
skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke fått indikasjoner på at dette i seg selv blir en fordyrende
prosess,men utviklingen må følges nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt
ved Nammo Raufoss som før.
Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt aktivitetsnivå i de ulike konkurranse-
former, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og forbedringer i de feltmessige disipliner.
Saken vi hadde gående med Konkurransetilsynet er avklart. Den merknaden som gjaldt nedskrivning av rekrutt-
ammunisjon er ivaretatt. All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet. Skytterkontoret har også fått henvendelse fra
Norma AS om omsetting av ammunisjon. I 2005 ble det omsatt en patrontype for Norma AS.
Produktspektret er i 2008 utvidet til fire forskjellige ammunisjonstyper.

Norges Skytterstyre vurderer fortløpende ytterligere tiltak for å gjøre ammunisjon billigere for skytterne, særlig
medlemmer i aldersgruppen 20 år og yngre.

Arbeidet med klargjøring og vurdering av bruk av Forsvarets nye kaliber 5.56 mm i Sauer 200 STR nærmer seg en
avslutning. Det gjenstår mindre tekniske utfordringer før løsningen kan testes og presenteres brukerne. I dette kaliber
ligger en forventning til prisgevinst på ammunisjon, i alle fall for ammunisjon av midlere kvalitet for opplæringsformål.

Elektronisk anvisning
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et samarbeid mellom Forsvaret og DFS
førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble
meget godt mottatt og en kan derfor konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket
Landsskytterstevnets popularitet.

Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. Hva overgangen til elektronisk
anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste,men vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye
utgiftsposter i denne sammenheng. Nye modeller av elektronisk skivemateriell må testes og godkjennes før det tas i bruk.
Forsvaret, ved GIHV, har igangsatt vurdering av innføring av elektronisk anvisning også i feltskyting.
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For HV vil bruk av elektroniske feltfigurer være mannskaps-besparende og på sikt, etter alt å dømme,
også være et godt økonomisk tiltak.

Elektronisk målmateriell for Stang- og felthurtigskyting på lags- og samlagsnivå.
DFS har til nå gitt bidrag til kjøp av mekanisk målmateriell for disse øvelsene. Etter en prosess og et samarbeid med SFT
og NIVA endrer DFS dette til kun bidrag til elektronisk målmateriell som miljømessig er en gunstigere løsning.
Dette materiellet er imidlertid vesentlig dyrere enn det mekaniske og krever derfor økte midler for i ønskelig grad å
påvirke lagene og samlagene til anskaffelse av slikt materiell.

En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og ble gjennomført i full skala.
Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med utvikling og oppdatering av utdannings- og
støttemateriell for tillitsvalgte. ”Håndbok for skytterlag”, som Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble
ferdigstilt og sendt alle skytterlag i 2002. Håndboken ble finansiert med prosjektstøtte fra FD. Boken har fått meget god
omtale av brukerne. Det skjer fort endringer på mange felt innen organisasjonen og i løpet av de nærmeste år er en
oppdatering helt nødvendig.Med prosjektstøtte fra FD ga DFS i 2007 ut eget hefte med tema ”konkurranseskyting
med AG3 i DFS”.

I budsjettforslaget for 2010 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2009. Skyttertinget må som vanlig gi
Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer ut fra de midler som departementet stiller til rådighet.

Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige prioriteringer av eventuelt økning av disse.

Det er tidligere påpekt følgende forhold hva gjelder utviklingen av driftsstøttens størrelse:
I perioden 2001 – 2007 steg konsumprisindeksen fra 108,7 til 118,6 hvilket ga en prosentvis økning i
seksårsperioden på 9.1. I nevnte periode var økningen i driftsstøtten til DFS fra FD på 6.7 %. I samme periode er det
imidlertid en lønnsvekst på ca 27.6 %.DFS ble derfor i prinsippet tvunget til økonomiske innsparinger i nevnte periode.

I den perioden som er beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt:

- reduksjon av antall ansatte fram tom 2007
- reduksjon av kontorleiekostnader
- reduksjon av antall styremøter
- generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art

Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli relativt uberørt.
Fom 2008 har DFS, som beskrevet foran, sett seg nødt til å øke bemanningen med en person.

Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til innendørs skytebaner er to områder
hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om vesentlig økt økonomisk satsing.

Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i rekrutteringsarbeidet.
Det er for inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette ved økt tilskudd til nedskrivning av ammunisjon.
Tiltak i stor skala på dette felt er økonomisk meget krevende,men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.

Etter flere år med fast beløp ble DFS for år 2008 tildelt driftsstøtte med en økning på kr 546.000.
DFS ser positivt på at den fastlåste situasjon med fast beløp over mange år ble brutt. Økningen er imidlertid kun på
1,8% og kan på ingen måte kompensere for lønns- og prisvekst. Dette medfører ytterligere press på budsjettpostene.

Konklusjon: Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2008:
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr 38 275 000,- for år 2010.
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2010 fra Stortinget er fastsatt.

FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2010 SER SLIK UT SAMMENLIGNET MED SØKNAD FOR 2009
OG BEVILGNING FORDELT PÅ POSTER 2008

POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2008

2010 2009 FORDELT PÅ

POSTER

11 Administrasjon 9 900 000 8 800 000 9 617 000

12 Landssk.st./Nordisk/NC/NM felt/skifelt/skogsløp 2 000 000 2 100 000 2 240 000

13 Medaljer, diplomer,merker 675 000 675 000 684 000

14 Bidrag lag, samlag, kretser 2 600 000 3 000 000 2 603 000

15 A Bidrag baner 7 700 000 7 700 000 5 090 000

15 B Spesielle støytiltak 7 000 000 7 000 000 5 000 000

16 A Utdanning 1 300 000 1 200 000 1 298 000

16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr 500 000 500 000 Inngår i utd.

17 Rekruttering 1 800 000 1 800 000 1 440 000

18 A Feltskyting 800 000 800 000 377 000

18 B Skogsløp/Skifeltskyting 400 000 400 000 320 000

19 Ammunisjonsbidrag 2 650 000 2 500 000 2 040 000

20 A Markedsføring/ informasjon 750 000 750 000 820 000

20 B Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 0 500 000 150 000

21 Oppdatering av adm.program 0 500 000 200 000

22 Antidopingarbeid 200 000

SUM 38 275 000 38 225 000 31 879 000

Merk: Beløp for 2008 er kr 1.583 000 høyere enn bevilget. Dette finansieres ved andre tilskudd samt overføringer av
ubrukte midler fra 2007.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Sak 19: Budsjett for private midler 2009

Sakspapirene omfatter budsjettforslag for private midler vedlagt delbudsjetter for

- Salgsvirksomheten,
- Norsk Skyttertidende,
- Salg administrasjonsprogram lag og samlag,
- Øvrig virksomhet og organisasjonsutgifter.

Drøfting av sammendraget:
Sammendraget er satt opp på samme måte som tidligere, og sammenlignet med budsjettet for 2008 og regnskapstallene
for 2007. Det er satt opp kr 130.000 som andre inntekter. Beløpet inneholder forventede annonseinntekter fra storskjerm
LS-05 (kr 110.000) samt etterpåmeldings-gebyr for Landsskytterstevnet (kr 20.000).

Note 1 – Budsjettforslag salgsvirksomheten

Omsetning:
Selv om omsetning av våpen de to siste årene har vært på over 11 millioner kroner har man valgt å være forsiktig.
Det er budsjettert med en økning i omsetningen på 525.000 i forhold til budsjettet 2008.
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Bruttofortjeneste:
Bruttofortjenesten forventes å holde seg omtrent på 2007-nivå.

Driftskostnadene:
Det er en økning i lønnskostnadene som skyldes generell økning i kostnadene samt at det er tatt høyde for bruk av
innleid hjelp. De øvrige driftskostnadene er tilpasset planlagt aktivitet.

Note 2 – Norsk Skyttertidende

Abonnementsavgiften er satt til kr 250,-. Det er ikke budsjettert med driftstilskudd.
Annonseinntektene er satt til samme beløp som budsjettet 2008.

Note 3 – Salg administrasjonsprogram skytterlag og skyttersamlag

Salgsinntektene består av inntekter fra de årlige vedlikeholdsavtalene, videresalg av web-løsninger til skytterlag samt
salg av nye brukerlisenser av administrasjonsprogrammet.

Målsettingen er at dette prosjektet ikke skal gi driftsunderskudd.

Note 4 – Øvrig virksomhet

I tillegg til andel lønnskostnader til prosjektleder lotteri inneholder beløpet under lønns- og personalkostnader
kostnadene med den årlige turen for Skytterkontorets ansatte.

Beløpet under inventar/utstyr gjelder ”oppdressing” av styremedlemmer og ansatte.

Beløpet under reiseutgifter gjelder reise- og oppholdsutgifter til styremedlemmers-, utvalgsmedlemmers og
ansattes ektefeller i forbindelse med møter og ymse representasjonsoppdrag.

Beløpet under representasjon gjelder følgende:
- Representasjon styrets møtevirksomhet 75.000
- Representasjon utvalgsmøtevirksomhet 10.000
- Representasjon ved kontoret 5.000
Sum 90.000

Beløpet under kontingenter og gaver gjelder følgende:
- Julegaver ansatte, styre- og utvalgsmedlemmer 20.000
- Gaver i forbindelse med representasjonsoppdrag 10.000
- Andre gaver, blomsterhilsener 20.000
Sum 50.000

Note 5 – Organisasjonsutgifter

Bruk av øremerkede midler

Rekrutteringsaktiviteter:
Det budsjetterte beløpet utgjør ca ¼-del av lotterioverskuddet i 2004 og er planlagt benyttet slik etter forslag fra DFSU:

- Tilskudd til instruktør-/ledersamlinger 100.000
- Innkjøp av diverse rekrutteringsmateriell 30.000
- Rekvisita/trykksaker valgfagopplegg 20.000
- Rekvisita/trykksaker landskonkurransen i skoleskyting 50.000
Sum 200.000

Til formålet lotteriet 08,webversjon:
Denne posten skal dekke kostnader med webversjon av administrasjonsprogrammet og tiltaket å få ”ungdom på nett”
for på den måten dra nytte av ungdommens datakompetanse i administrasjonen av skytterlag og skyttersamlag. Når det
gjelder selve utviklingen av webversjonen av administrasjonsprogrammet så var dette planlagt i gangsatt allerede i 2008,
men på grunn av at vårt konsulentfirma ikke har mulighet til å starte denne jobben i år må dette utstå til 2009.

Bruk av annen egenkapital
Beløpet under Landsskytterstevnet gjelder reise- og oppholdsutgifter til inviterte gjester samt representasjon av
disse gjestene og andre gjester under LS.

Beløpet under e-post til alle skytterlag gjelder finansiering av e-post med betryggende spamsikkerhet til alle skytterlag
og skyttersamlag.

Budsjettreserven som ble satt inn i budsjettet i 2008 er videreført, og er ment som en buffer som skal dekke
budsjettoverskridelse, for eksempel innenfor utdanning og ammunisjonsbidrag.

Budsjettets virkning på egenkapitalen:

Nedenfor er vist hvordan fremlagte budsjett virker inn på egenkapitalen for private midler:

Egenkapital med Egenkapital med
lovpålagte selvpålagte

restriksjoner restriksjoner

Delregnskap Henvisning Egenkapital Sum

Andre inntekter Sammendrag 130 000 130 000

Netto finansposter Sammendrag 649 000 649 000

Resultat salg Note 1 350 000 350 000

Resultat NST Note 2 0 0

Sum inntekter 0 0 1 129 000 1 129 000

Dette skal finansiere:

Øvrig virksomhet Note 4 20 000 1 630 000 1 650 000

Rekrutteingsaktivitet Note 5 200 000 200 000

Formål 08, web Note 5 600 000 600 000

Landsskytterstevnet Note 5 250 000 250 000

E-post skytterlag Note 5 200 000 200 000

Andre formål, reserve Note 5 200 000 200 000

Sum utgifter 800 000 20 000 2 280 000 3 100 000

Resultat -800 000 -20 000 -1 151 000 -1 971 000

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2008:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget til å vedta følgende budsjett for private midler for 2009.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtatt.
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BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2009
Note Budsjett 2009 Budsjett 2008 Regnskap 2007

Driftsinntekter

Salgsvirksomheten 1 23 225 000 22 700 000 25 591 022

Norsk Skyttertidende 2 2 660 000 2 760 000 2 604 838

Salg administrasjonsprogram 3 660 000 490 000 405 549

Landslotteriet 3 175 000

Andre inntekter 130 000 225 000 128 120

Sum driftsinntekter 26 675 000 29 350 000 28 729 529

Driftskostnader

Salgsvirksomheten 1 22 875 000 22 253 000 24 736 349

Norsk Skyttertidende 2 2 660 000 2 512 000 2 585 360

Administrasjonsprogrammet 3 660 000 490 000 512 688

Landslotteriet 2 045 000

Øvrig virksomhet 4 1 650 000 660 000 715 963

Organisasjonsutgifter 5 1 450 000 1 440 000 1 760 064

Sum driftskostnader 29 295 000 29 400 000 30 310 424

Driftsresultat -2 620 000 -50 000 -1 580 895

Finansposter

Finansinntekter 650 000 450 000 594 218

Finanskostnader 1 000 1 000 912

Netto finansposter 649 000 449 000 593 306

Resultat -1 971 000 399 000 -987 589
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Note 2 - Norsk Skyttertidende
Forslag 2009 Budsj 2008 Regnsk 2007

Driftsinntekter

Annonseinntekter 560 000 560 000 537 107

Abonnementsinntekter 2 100 000 1 700 000 1 659 731

Driftstilskudd 500 000 408 000

Sum driftsinntekter 2 660 000 2 760 000 2 604 838

Produksjon-/distribusjonskostnader

Trykningsutgifter 800 000 800 000 755 675

Porto- og distribusjon 444 000 390 000 466 281

Sum produksjons-/distribusjonskost 1 244 000 1 190 000 1 221 956

Lønnskostnader 830 000 750 000 792 472

Annen kostnad

Husleiekostnader 100 000 90 000 96 724

Kjøp inventar og utstyr 25 000 10 000 33 306

Revisjonshonorar 12 000 12 000 14 626

Andre honorarer 18 000 15 000 17 653

Kontorrekvisita 18 000 20 000 13 335

Telefon og porto 75 000 75 000 65 697

Reise- og oppholdsutgifter 312 000 320 000 307 522

Markedsføring 25 000 25 000 21 131

Forsikring 1 000 5 000 938

Sum annen kostnad 586 000 572 000 570 932

Driftsresultat 0 248 000 19 478

Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag
Forslag 2009 Budsj 2008 Regnsk 2007

Driftsinntekter

Salgsinntekter 660 000 490 000 405 549

Sum driftsinntekter 660 000 490 000 405 549

Kostnader lisenser for videresalg 100 000 160 000 117 006

Lønnskostnader 100 000 80 000 107 321

Annen kostnad

Inventar og utstyr 25 000 25 000 8 129

Konsulenthonorarer EDB 345 000 160 000 199 812

Kontorrekvisita 15 000 15 000 12 139

Telefon og porto 15 000 15 000 17 759

Reise- og oppholdsutgifter 50 000 30 000 50 522

Markedsføring 10 000 5 000

Sum annen kostnad 460 000 250 000 288 361

Driftsresultat 0 0 -107 139

Note 4 - Øvrig virksomhet
Forslag 2009 Budsj 2008 Regnsk 2007

Lønns- og personalkostnader 250 000 50 000 228 003

Annen kostnad

Inventar og utstyr 40 000 30 000 38 278

Reise- og oppholdsutg 50 000 100 000 27 858

Representasjon 90 000 90 000 91 708

Kontingenter og gaver 50 000 50 000 30 502

Forsikring 20 000 20 000 21 514

Kostnader fremtidige lotterier 250 000 278 100

Leie av storskjerm til LS 400 000 320 000

Utgifter flytting Skytterkontoret 500 000

Sum annen kostnad 1 400 000 610 000 487 960

Sum kostnader øvrig virksomhet 1 650 000 660 000 715 963

Note 6 - Organisasjonsutgifter
Forslag 2009 Budsj 2008 Regnsk 2007

Bruk av øremerkede midler

Rekrutteringsaktiviteter 200 000 200 000 448 062

Utdanning 168 075

Markedsføring, storskjerm LS 393 500

Felt-/skifelt, elektroniske feltfig 218 863

Formålet lotteri 08, webversjon admprg 600 000 600 000

Sum bruk av øremerkede midler 800 000 800 000 1 228 500

Bruk av annen egenkapital

Landsskytterstevnet 250 000 240 000 252 565

E-post til alle skytterlag 200 000 200 000

Ammunisjonsbidrag 278 999

Til andre formål, budsjettreserve 200 000 200 000

Sum bruk av annen egenkapital 650 000 640 000 531 564

Sum organisasjonsutgifter 1 450 000 1 440 000 1 760 064

Sak 20: Informasjon om cal 5,56 for Skyttertinget

Siden 2004 har organisasjonen hatt drøftinger med Sauer & Sohn om eventuell bruk av 5,56 kaliber kunne implementeres
i Sauer 200 STR, og således eventuelt kunne tas i bruk som godkjent kaliber i DFS. Skytterstyret planlegger at saken skal
realitetsbehandles på Skyttertinget 2009.

Saken om eventuell innføring av kaliber 5,56 legges fram for diskusjon på Skyttertinget 2008. Generalsekretæren vil først
orientere Skyttertinget om status for det arbeid som er gjort, og videre redegjøre for de muligheter og utfordringer som
knyttes til en eventuell innføring av kaliber 5,56. Deretter vil Skytterstyret invitere til en generell debatt om kaliber 5,56.
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Sak 21:Valg

Valgkomiteen har avholdt 1 møte i sitt arbeid til denne innstilling. Forslagsfristen var 1. februar 2008, og vi hadde vårt
møte på Gardermoen 8. februar. Samtlige medlemmer var til stede på møtet,med unntak av Sørlandets representant.
Videre har det vært jevnlig kontakt pr telefon og E-post.Valgkomiteens innstilling er foretatt på bakgrunn av innkomne
forslag og innspill, samt komiteens egne vurderinger.

1. President i Norges Skytterstyre:
På valg: Hans O. Kveli (Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Hans O. Kveli fra: Uttrøndelag,
Namdal, Romsdal, Nordmør,Troms, Inntrøndelag,
Fosen, Gudbrandsdal, Senja
Innstilling: Hans O. Kveli

2. Medlemmer til Norges Skytterstyre
med varamedlemmer.

Sørlandet
På valg:Medlem Janne Kornbrekke. (Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Janne Kornbrekke fra:
Rogaland,Telemark
Innstilling: Janne Kornbrekke

På valg:Varamedlem Harald Kommedal.
(Tar ikke gjenvalg)
Forslag på ny varamedlem Jens Sverre Knutsen fra:
Rogaland
Innstilling: Jens Sverre Knutsen

3. Visepresident i Norges Skytterstyre:
På valg: Sindre Undseth (Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg Sindre Undseth fra:
Gudbrandsdal, Uttrøndelag
Innstilling: Sindre Undseth

4. Medlemmer med varamedlemmer
til Ungdomsutvalget (DFSU):

Midt-Norge:
På valg medlem:Olav Aasen. (Tar ikke gjenvalg,
meddelt april 2008)
Forslag på gjenvalg av Olav Aasen fra: Nordmør,
Inntrøndelag, Namdal, Uttrøndelag
Forslag på ny medlem Olav Johan Lystad fra: Sunnmør
Forslag på ny medlem Egil Sotnak fra: Rogaland
Innstilling: Olav Johan Lystad

På valg varamedlem:Olav Johan Lystad
(Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Olav Johan Lystad fra:
Inntrøndelag, Uttrøndelag
Innstilling: Knut Øien

Vestlandet:
På valg medlem: Knut Vik. (Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Knut Vik

På valg varamedlem: Nils Gunvald Hamre
(Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Nils Gunvald Hamre

5. Leder i Ungdomsutvalget ( DFSU )
På valg: Olav Aasen. (Tar ikke gjenvalg,meddelt
april 2008)
Forslag på gjenvalg av Olav Aasen fra:
Uttrøndelag, Nordmør, Namdal
Forslag på ny leder Egil Sotnak fra: Rogaland
Innstilling: Knut Vik

6. Nestleder i Ungdomsutvalget ( DFSU ):
På valg: Knut Vik. (Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Ole Hans Dyrhaug

7. Utvalg for Skifeltskyting ( DFS/SFU ):
På valg medlem: Reidar Helland. (Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Reidar Helland fra: Rogaland
Innstilling: Reidar Helland

Leder DFS/SFU
På valg leder: Reidar Helland.
Forslag på gjenvalg av Reidar Helland fra: Rogaland
Innstilling: Reidar Helland

Varamedlem (for Helland)
På valg: Ivar Nordkild (Kan ta gjenvalg)
Forslag på ny vara Asmund O Amundsen fra:Vefsn
Innstilling: Asmund O Amundsen

8. Rådgivende utvalg:
På valg medlem: Lars Indreiten (Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Lars Indreiten fra:
Nordmør, Romsdal, Uttrøndelag
Innstilling: Lars Indreiten

På valg medlem: Gudmund Røsdal (Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Gudmund Røsdal

Leder Rådgivende utvalg
På valg: Lars Indreiten (Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Lars Indreiten fra:
Nordmør, Romsdal
Innstilling: Lars Indreiten

På valg varamedlem 1: Inge Yttri (Kan ta gjenvalg)
Innstiling: Inge Yttri

På valg varamedlem 2: Jens Sverre Knutsen
(Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Jens Sverre Knutsen fra:
Rogaland
Innstilling: Olav K Vaaje

9. Domsutvalget:
På valg medlem:Ola Petter Holm (Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Ola Petter Holm fra:
Gudbrandsdal
Innstilling: Ola Petter Holm

På valg leder: Øyvind Damås
Forslag på gjenvalg av Øyvind Damås fra: Uttrøndelag
Innstilling: Øyvind Damås

På valg nestleder: Ola Petter Holm.
Innstilling: Ola Petter Holm

På valg varamedlem 1:Mona Isene. (Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Mona Isene

På valg varamedlem 2: Gunnbjørn Fagervik
(Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Gunnbjørn Fagervik

10. Appellutvalget:
På valg medlem:Ola Svenneby (Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Ola Svenneby

På valg leder: Hilde Lang-Ree (Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Hilde Lang-Ree

På valg nestleder: Ola Svenneby (Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Ola Svenneby

På valg varamedlem 1: Ola Granheim (Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Ola Granheim

På valg varamedlem 2: Asmund O Amundsen
(Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Tor Inge Mathisen

11. Representant til Folk og Forsvar
På valg representant: Knut Tore Eidal (Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Knut Tore Eidal

På valg vararepresentant: Olav Reinmælmo
(Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Olav Reinmælmo fra:
Troms, Senja
Innstilling: Olav Reinmælmo

12. Valgkomiteen:

Nord-Norge:
På valg medlem: Karl Gustav Grindvals
(Tar ikke gjenvalg)
Forslag på ny medlem Espen Kirkesæther fra:
Troms, Senja
Innstilling: Espen Kirkesæther

På valg varamedlem: Espen Kirkesæther
(Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Svein Erik Rognli

Sørlandet:
På valg medlem: Audun Trovatn (Tar ikke gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Audun Trovatn fra: Rogaland
Innstilling: Audun Trovatn

På valg varamedlem: Janne V Johnsen (Kan ta gjenvalg)
Forslag på gjenvalg av Janne V Johnsen fra: Rogaland
Innstilling: Janne V Johnsen

Østlandet:
På valg medlem: Åge B Eriksen (Tar ikke gjenvalg)
Forslag på ny medlem Gunnar Orre fra:
Vestfold, Numedal, Drammen
Innstilling: Gunnar Orre

På valg varamedlem:Oddvar Andersen
(Kan ta gjenvalg)
Innstilling: Oddvar Andersen

13. To representanter til å underskrive protokollen:
Representant:Tingrepresentant fra Inntrøndelag iht turnus
Representant:Tingrepresentant fra Lofoten iht turnus

Jan Håvard Refsethås
(Sign.)

Jostein Bjørke
(Sign.)

Karl Gustav Grinvalds
(Sign.)

Åge Eriksen
(Sign.)

Audun Trovatn
(Sign.)
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”Det frivillige Skyttervesens mål
er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk

og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.”



www.dfs.no

Velkommen til Førde.

Hans O. Kveli
President

Norges Skytterstyre
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